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Meclis Başkanı Sn. Jakup Krasniqi'nin başkanlığında Kosova Cumhuriyeti 
Meclisi'nin bir heyeti19 Haziran 2012 tarihinde ABD'nde üç günlük bir resmi 
ziyaret gerçekleştirdi. Parlamento başkanına bu ziyarette Meclis Asbaşkanı Petar 
Miletić, milletvekili Adrian Gjini ve kabine danışmanı Skënder Rëçica ve Izet 
Ibrahimi eşlik etti. 

Heyet şu görüşmelerde bulundu:

Amerika Kurultayı'nda Temsilciler Meclisi Başkanı John Boehner  ve 

Amerika'nın diğer Kurultay üyeleri ile görüşme 

Amerika Dışişleri Bakanlığı'nda karşılama                                              

Ndİ Başkanı Ken Wollack ile görüşme

USAİD Administratör yardımcısı Peige Alexander ile görüşme

 

4 3K U V E N D IK U V E N D I

Kosova Meclisi heyeti,“İkiz Kulelerde” 
Anıtı'na çelenk taktı

ABD - Kosova'ya yönelik sonuçsal tutum                          
içindekiler:

Abd - Kosova'ya Yönelik Sonuçsal Tutum                          

Priştine

Portekiz

Estonya

Kosova, Ab'ne Doğru Entegrasyon Konusunda Kararlıdır

Meclis Komisyonlarının Denetim Fonksiyonu, İlerleme Ve Hedefler

Belçika'dan Geri Dönenler

Komisyon Başkanları, Fizibilitenin Değerlendirilmesine Ait Avrupa Komisyonu 
Ekibiyle Görüştü 

Kosova Meclisi Milletvekilleri Amerikan Kongresinde Seminer

Kosova'nın Madencilik Stratejisi Bir An Önce Onaylanmalı

Kosova Meclisini Tanıyalım

Meclis Başkanı Krasniqi Slovakya Parlamento heyetini kabul etti

Kosova, yüzyıllar öncesine dayalı zengin kültürel geleneğine sahip

Kosova-Arnavutluk ortak piyasasının kurulması ekonominin hızla gelişmesi 
olanağını sağlamaktadır 
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4 5K U V E N D IK U V E N D I

Boehner; - ABD, Kosova'yı gelecekte 

de desteklemekte kararlıdır.

Boehner - Krasniqi

Amerika kongresmeni, 

Kosova Meclisi'ndeki gelişmelerden etkilendi

Wollack:- Kosova Meclisi'nin çalışmaları, 

yörede ve daha geniş çapta iyi bir örnek

Temsilciler Meclisi Başkanı Sn. John A m e r i k a ' n ı n  y ü k s e k  g ö r e v l i s i ,  

Boehner, Parlamento Başkanı Krasniqi Kosova'nın komşu ülkeler ve yöne 

ve parlamento heyetine hoş gelin ülkeler ile ilişkileri ile ilgilenerek 

konuşmasında bulunduktan sonra Kosova'da ekonomik gelişme olanakları 

ABD'nın, Kosova'yı gelecekte de hakkında bilgi aldı.
Parlamento Başkanı Krasniqi, Sn. desteklemekte kararlı odluğuna dair 
B o e h n e r ' e  d a v e t i  v e  tutumunu tekrarladı. Dolayısıyla o 
misafirperverliğinden dolayı teşekkür Birleşmiş Milletlerin, Kosova'ya askeri 
ederken Kosova vatandaşlarının birliklerini,  i lk baştan güvenliği 
Amerika Birleşik Devletlerini, dost bir sağlamak gönderdiğini, şimdi ise onun 
ülke olarak kabul ettiklerini sözlerine bağ ımsız l ığ ın ı  des tek led ik ler in i  
ekledi.  hatırlattı. 

   “Sizinle birlikte 
bağımsızlığa ulaştığımızdan 
dolayı size müteşekkiriz ve  
bugün devleti oluşturma 
hayalimizi hayata 
geçiriyoruz”. 

                        Jakup Krasniqi

Kosova'nın Avrupa geleceği konusunda bağımsızlığının sona ermesi yönünde 

Sn. Krasniqi, fizibilite (yapılabilrilik) atmakta olduğu adımlarla ilgili olarak 

evrağının ve vize kolaylıklarına ilişkin B a ş k a n  K r a s n i q i  e v  s a h i b i n i ,  

y o l  h a r i t a s ı n ı n  k a b u l ü n ü  bulunduğumuz hafta içerisinde Kosova 

değerlendirerek, Kosova kurumlarının, Meclisi'nin, Başkan Ahtisari paketi 

Avrupa Birliği'nin talep ettiği politik, çerçevesindeki 22 yasa değişiklikleri 

ekonomik ve yasal koşullarının yerine kapsayan yasa tasarısını prensipsel 

g e t i r i l m e s i  y ö n ü n d e  s a r f e t t i ğ i  olarak kabul edeceğini ve böylece 

faaliyetlerini vurguladı. kademeli olarak Kosova kurumlarının, 
Yörede işbirliğinin geliştirilmesi ve aynı kendilerine düşen sorumluluklarla 
z a m a n d a  i k i  u l k e n i  A v r u p a  üstleneceklerini söyledi. 
entegrasyonlarının bir parçası olarak “Biz, bunun için hazırız ve bağımız, 

Sırbistan ile dialogu Kosova Meclis egemen ve birleşik olan ve aynı 

başkanı, Sırp tarafının, Brüksel'de zamanda Euro – Atlantik kurumlarında 

varılan sözleşmeleri uygulamamaya bir araya gelmiş ve entegre olmuş bir 

devam ettiğini ileri sürdü.      Kosova için hazırız” diye vurguladı 
Kosova'nın bağımsızlığın denetimli Krasniqi. 

Ziyaretin devamında Kosova Parlamento Heyeti, 
Demoktarasinin Gelişiminde Partnörite Kurultayı Komisyon 
yöneticisi olan kongresist David Drier dhe David Price 
tarafından karşılandı. Bu komision kongresist Eliot Engel ve 
diğer kongres üyeleri tarafından yasama kurumlarının 
gelişmesine destek sumak amacıyla Kosova da dâhil olmak 
üzere 16 partnör devlet ile doğrudan işbirliği içerisindedir. 

Amerika kongresmenleri,  Kosova'da paralemnto 
demorasisinin gelecekteki gelişmelere iyimser olarak 
baktıklarından dolayı Parlamento Başkanı Krasniqi'nin 
yönetiminde Meclis'teki gelişmelerden etkilendiklerini 
belirttiler. Onlar Amerika'nın Kosova ile dostluğunun, 
gelecekte daha da güçleneceğini vurguladılar. Kosova 
Meclisi'nin, Demoktarasinin Gelişiminde Partnörite 
Kurultayı Komisyon ile işbirliği ve iletişimi Krasniqi, çok 
öenmli olduğunu vurguladı ve kongresmenlere 
desteklerinden dolayı teşekkür etti. 

Kosova Cumhuriyeti Meclis Başkanı Dr. vurgulado. 
NDİ Başkanı Wollack ve yardımcıları Jakup Krasniqi ve eşliğindeki heyetin sıcak 
Kosova Meclisi'nin çalışmalarını, yörede ve ve samimi bir ziareti daha, Ulusal 
daha geniş çapta iyi bir örnek olarak Demokratik Enstitü Başkanı Sn. Ken 
değerlendirdiler. Onlar Kosova Meclisi'ne Wollack tarafından gerçekleşti. 

Parlamento başkanı Başkan Wollack'a, söz ileride de yardımda bulunacakları ve 

konusu örgütün, Kosova Meclisi, temel işbirliğini sürdüreceklerine dair söz 

politik kurumlarının gelişmesine sunduğu verdiler. 
Sn. Wollack, toplantının sonunda Ulusal yardım, politik sürecinin reformuara tabi 
Demokratik Enstitüsü bordu başkanı Sn. tutulması ve kapsamı içerisinde buluan tüm 
Madeline Albright adına Parlamento temsilci kategorilerin katılımıyla Meclis 
Başkanı Krasniqi'yi, bbu yılın Eylül ayında çalışmlarını iyileştiren somut girişimlerden 
düzenlenecek olan Amerika Demokratik dolayı teşekkür etti. Krasniqi son 11 yıl 
Partisi Meclisi'nin toplantısına katılması içerisinde USAİD tarafından finans edilen 
üzere davet etti. Bu dönemde aynı zamanda ve NDİ tarafından uygulanan Kosova 
şimdiki Başkan Barack Obama'nın bu parti M e c l i s i ' n e  u z u n  v a d e l i  d e s t e k  
tarafından yeni bir dört yıllık görev süresi programlarının, ülkeden en yüksek temsilci 
için aday gösterilmesi de beklenmektedir.  ve yasama kurumu olarak Meclis'in 

gelişmesi için çok önemli olduğunu 
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Kosova Meclisi Heyeti, Amerika Devlet 

Departamenti'nde Avrupa ile Euro-Asya Konuları 

Genel Sekreter yardımcısı Philip Reeker, USAİD 

Başkan yardımcısı Peige Alexander ile bir görüşmede 

bulunarak, “Kosova'nın devlet yapılanması” konusu 

altında Washington'da Uluslararası Stratejik ve 

Uluslararası Araştırmalar Merkezi'nde bir konferans 

düzeneldi. Avrupa ile Euro-Asya Konuları Genel 

Sekreter yardımcısı Reeker, Amerika'nın Kosova'yı 

destekleyeceğini bir daha vurgulayarak Kosova 

kurumları ile birlikte deentimli bağımsızlık sürecinin 

başarılı olarak sona erdirilmesi konusunda beraberce 

çalışılacğını vurguladı. 

Parlamento Başkanı Krasniqi, Avrupa ile Euro-

Asya Konuları Genel Sekreter yardımcısı Sn. Reeker'i, 

denetimli bağımsızlığın sona erdirilmesi ile ilgili süreç, 

kuzeydeki gelişmeler, Belgrad ile dialog ve 

sözleşmelerin Sırbistan tarafından uygulanmaması, 

vize kolaylıkları ile ilgili süreç ve fizibilite çalışmaları 

ile ilgili belgeyi almakla ilgili konularda Meclis ve 

Hükümet'in çalışmalarından başlayarak Kosova'daki 

son gelişmeler hakkında bilgi verdi. Kosova Meclis 

başkanı, aynı zamanda, devletelr tarafından tanımalar 

ve Kosova'nın uluslararası örgütlere üyeliği ile ilgili 

süreçlere desteğin sunulmasını da talep etti.

Uluslararası denetimli bağımsızlık sürecini 

berberce tamamlayalım

B a ş k a n  K r s n i q i ,  

“ K o s o v a ' n ı n  d e v l e t  

yapılanması” konusu altında 

Washington'da Uluslararası 

Stratejik ve Uluslararası 

Araştırmalar Merkezi'nde 

bir konferans düzeneldi. Bu 

konferansta Kosova'nın 

bağısızlığına doğru giden 

19. y.y. başlangıcında ve 20. 

y . y .  b a ş l a n g ı c ı n d a k i  

gelişmeleri kronologjik ve 

açıklamalı bir şekilde dile 

getirdi. Aynı zamanda o 

Kosova bağımsızlığının, 

uluslararası toplum ile tam 

anlamıyla bir koordinasyon 

içerisinde ilan edildiğini, 

ancak karar verimi rol ve 

etkinin Amerika Birleşik 

D e v l e t l e r i  t a r a f ı n d a n  

geldiğini vurguladı.  

USİD Başkan yardımcısı  Peige Alexander ile bulunduğu 

görüşme süresinde Parlamento Başkanı Krasniqi bu örgütün, 

Kosova Mecvlisi'nin gelişmesi, kilitsel siyasi kurumlarına sunmuş 

olduğu yardım, siyasi sürecin reformlarına ve genel olarak 

vatandaşlara sunmuş olduğu yardım ve katkılarından dolayı 

teşekkürlerini belirti. Dolayısıyla o, USAİD tarafından finans edilen 

ve NDİ tarafından uygulanan Kosova Meclisi'ne ait uzun vadeli 

programların, ülkede en yüksek temsilci ve yasama kurumlarının 

geliştirilmesi için büyük önem taşıdığını vurguladı.
USİD yetkilileri, kendilerinin Kosova Meclisi ile işbirliğin ve 

desteğin devam etmesi için hazır olduğklarını ileri sürdüler. 

Reeker - Krasniqi

PRİŞTİNE

Kısa bir zaman süresi içerisinde resmi Priştine, cumhurbaşkanı görevini iade etmezden önce 

Arnavutluk Cumhurbaşkanı Sn. Bamir Topi ve Kosova'ya üç günlük bir resmi ziyarette bulunan yeni 

seçilen Arnavutluk Cumhurbaşkanı Sn. Bujar Nishani olmak üzere Arnavutluğun iki cumhurbaşkanına 

ev sahipliği yaptı. Cumhurbaşkanı Nishani'nin bu ilk ziyareti süresinde Kosova devletinin tüm ileri 

gelenleri, partileri ve kültür temsilcileri ile yoğun görüşmelerin gündemi yoğundu. Cumhurbaşkanı 

Bujar Nishani, Priştine Belediye Başkanı ve aynı zamanda KDB Başkanı İsa Mustafa, Başbakan 

yardımcısı ve YKİ (AKR) Başkanı Behgjet Pacolli, AAK başkan yardımcısı Blerim Shala, Vetëvendosja 

Hareketi başkanı Albin Kurti ve Kosova'da diğer üst düzey yetkililer ve Başbakan yardımcısı Sllobodan 

Petroviç ile ayrı ayrı görüşmelerde bulundu. Aynı zamanda bu resmi ziyareti süresinde Sn. Nishani 

Cumhurbaşkanı Rugova'nın anıtına, Adem Jashari'nin Kllogjan'daki anıtına çiçek koyarak Kosova'nın 

bu ünlü kişilerin saygın ailelerini ziyaret etti. 
Arnavutluk Cumhurbaşkanı Prizren Ligi Müzesini  ve Biçe Katolik kilisesi, Deçan Manastırı ev Sinan 

Paşa Camisi gibi dini mekanları ziyaret etti. 
Akademik dünyanın, Kosova sivil toplum örgütlerinin temsilcileri, pedagog ve öğrencilerin eşliğinde 

Sn. Nishani AAB Üniversitesi'nde bir konuşmadan bulundu. 

Başkan Bujar Nishani
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Meclise yapılan ziyaretler

Kosova Meclis Başkanı Sn. Jakup Krasniqi 

Arnavutluk Cumhurbaşkanı Bujar Nishani'yi kabul etti

Cumhurbaşkanı Nishani'nin konuşması

onurlandırma ve büyük saygıyla anmaktayız. katkılarınız bulunmaktadır. Ancak yukarıda sözü geçen 
Hümanizm ilkelerine ve demokratik değerlere tüm etmenlerin sorumluluklarının daha büyük olduğu 

dayanan Amerika Birleşik Devletleri, Avrupa Birliği ve zaman gelmiştir. Bir parlamento demokrasisinde 
NATO üye ülkelerinden oluşan dostlarımıza sonsuz parlamento, demokrasinin kalbidir, parlamento,  
minnettarız. Onlar etnik temizleme tehdidinden bir demokrasi temelleri ve hukuk devletinin atıldığı 
halkı kurtarmak için çekinmeden ve güçle hareket yasaların üretildiği bir yerdir. 
ettiler. Politik siyasi hedefler üzerinde vatandaşların 

Denetimli bağımsızlığı sona erdiren Kosova'ya ait cesaret bulmamız ve ulusal çıkar ile Kosova 
Uluslararası Yönetici Grubu'nun son kararı piyasa vatandaşlarının çıkarından olan konularda gerekli 
ekonomisine dayalı demokrasinin konsolide edilmesi, uzlaşmayı bulma devam edeceğinize candan 
hukuk üstünlüğünün ve insan haklarına saygınlık, multi inanmaktayım. Sizin ciddi çalışmalarınız ve sizin 
etnik bir toplumun inşaatı ve tehdit yerine bölgeden çabalarınız sayesiyle siz, her etnite ve dini mensubiyette 
barış ve istikrarlığa yönelik dönüştürme unsuruna olan Kosova vatandaşlarına hizmet edecek ve 
dayanarak kısa bir zaman süresi içerisinde Kosova'nın dostlarımız olan ABD, AB ve gelecekte de destekleri 
başarılarını doğruladı. devam edeceğine inandığım diğer dostlarımız 

Şimdiye kadar Kosova'yı tanımayan ülkelerden tarafından gösterilen cömertlik, yardım ve desteklerini 
bunu yapmalarını istemek ve Avrupa ailesi ve ödüllendireceksiniz. 
uluslararası kurumlar ailesinde kendi terini hak eden Fedakârlık, acılar, hayatta kalma savaşımlarına 
legal ve moral hakka sahip olan tam olarak egemen ve saygı göstermemiz gerektiğini asla unutmayacağız. 
bağımsız bir devlet olarak Kosova Cumhuriyeti'nin Özgürlük ve onur yolunda fedakâr olanlar.
işlevliliğinin yeni bir sayfası açılmaktadır Bu hatırlama sayesiyle biz geleceğe bakıyoruz. 

Arnavutların erdemliği her zaman diyalog ve iletişime 
Sizin ve Kosova halkının önünde benim katılmaktı. Bu komşular arasındaki sorunların çözüme 

cumhurbaşkanı görevinde bulunacağım süre içerisinde, ulaşması için etili bir araçtı ve ortak Euro Atlantik 
uluslararası tanımaların artırılması yönünde yapılan geleceğin tasarlanmasında en etkili çözüm yoludur. 
çabalar, yöredeki girişimler ve forumlara katılması, Euro Arnavutluk, iki bağımsız ve egemen devlet olarak pratik 
Atlantik entegrasyonu yolunda destek görmesi konularda Kosova-Sırbistan müzakerelerini ve aynı 
konularında Kosova'nın faaliyetlerimin ana konusu zamanda Kosova Hükümeti'nin belirlediği kırmızı 
olacağını törenli bir şekilde bildiriyorum. çizgileri de desteklemektedir. 

Siz Kosova Meclisi milletvekilleri, kurumlar, sivil Varılan anlaşmalar, şüphe uyandırmadan, 
toplum kuruluşları Kosova'nın yaşı itibariyle genç Kosova'nın bölge ve daha geniş çapta düzenlenen 
olmasından dolayı, kurumlarının olgunluğuna teşekkür forumlara katılımını en kısa bir zamanda ve garantimi 
ederek bu şekilde kabul edilmemesi konusunda bir şekilde ayan olarak uygulanmalıdır.  

Sayın Kosova Cumhurbaşkanı Jahjaga,

Sayın Başbakan Thaçi,

Sayın Meclis Başkanı Sn. Karsniqi,

Sayın milletvekilleri,

Sevgili milletvekilleri,

Sayın Kosova vatandaşları,

Ekselansları büyükelçiler ve uluslararası örgüt temsilcileri,

Bay ve bayanlar,

milletvekillerine ve Başkan Krasniqi'ye teşekkür ederim. 

Bu fırsattan yararlanarak aynı zamanda Kosova'ya beni 

davet etmemi ve düzenlediği mükemmel karşılama için 

Kosova Cumhurbaşkanına da teşekkür etmek istiyorum.
İlk önce silah ve onurla Arnavut ulusunun yeniden 

doğuşu, Arnavut devletinin doğması, bugün 100. yaşını 

kutlayan Arnavut devletinin doğması, Kosova özgürlüğü 

ve onun özgürlüğün için hevesin ayakta kalması erkek ve 

kadınlardan oluşan nesillere özel hürmet ve saygı ile 

eğilmeme izin verin.  
Bugün Arnavut ulusunun en büyük adamlarından 

biri olarak barış politikasını, bir ütopiden bir halkın 

özlemini ifade etmeye yarayan güçlü bir araca 

dönüştüren merhum Cumhurbaşkanı Rogova onurla 

anıyoruz. Yüce bir kurbanlık sayesiyle bir halka ilham 

veren ve dünyaya özgürlük için Arnavut halkının 

kurbanlık sınırını tanımadıklarını gösteren ilham verici 

bir Komutanı Adem Jashari ve savaşçılar ile şehitleri 

Bu kadar onurlu bir kürsüden konuşacak onur ve 

önceliğe sahip olanların sayısı azdır. Ben o kişilerden 

biriyim, bu diğer birkaç nedenlerden dolayı böyledir: 

Arnavutluk Cumhurbaşkanı olarak onurlu ve şanslı 

görev süremin ilk gününden itibaren Kosova'nın tam 

olarak egemen ve bağımsız olduğu zamanda, Kosova 

Cumhuriyeti Parlamentosu'nda söz alma ve zenginlik ve 

refah için candan tebriklerimle Kosova halkına hitaben 

konuşma şansına sahibim.
Doruğa ulaşmış bir anda ve hayatımda en 

duygusal anda bu onuru bana yaşattığınız için sayın 

Kosova Meclis Başkanı Sn. Jakup Krasniqi, Meclis asbaşkanları eşliğinde Arnavutluk Cumhurbaşkanı Sn. Bujar 

Nishani'yi kabul etti. Bu görüşme süresinde onlar Kosova ile Arnavutluktaki gelişmelere karşılıklı geniş işbirliği 

olanaklar ve fırsatları görüştüler. Arnavutluk Cumhurbaşkanı Bujar Nishani, cumhurbaşkanı olarak, nesiller 

açısından zor ve fedakâr gerektiren özgürlük ve onurlu bir yoldan geçen Kosova'ya ilk ziyaretini 

gerçekleştirmesinden dolayı memnuniyetini belirtti. O Kosova'da olumlu gelişmelerden dolayı memnuniyetini dile 

getirerek bir ülke ve bir ulus için özgürlük kadar bir boyutun olmadığını vurguladı. Sadece özgürlüğü yaşarken 

gerçek demokrasi ve ekonomik gelişme için geniş olanaklar oluşur, diye vurguladı cumhurbaşkanı. İnsan ve etnik 

topluluk haklarının garanti edilmesi konusunda Kosova'nın yüksek demokratik standartları Nishani, her 

demokratik ülke için tartışılmaz konu olduğunu söyledi. Kosova Meclis başkanı ve asbaşkanlarına konuşurken “Her 

biriniz ile sadece arkadaş olmak için değil, Kosova'nın çıkarına olan tüm konularda yardımcı olmak için hazır 

olduğumuzu bildirmek isterim” diye vurguladı.
Kosova ziyareti dolayısıyla Arnavutluk Cumhurbaşkanı Sn. Bujar Nishani onuruna Kosova Cumhuriyeti Meclisi bir 

tören toplantısı düzenledi. Meclis Başkanı Dr. Jakup Krasniqi, Cumhurbaşkanı Nishani'ye Kosova'ya hoş geldin 

konuşmasında bulunurken, milletvekillerine hitaben bir konuşmada bulundu.

Cumhurbaşkanı Nishani'nin konuşması
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Portekiz, AB entegrasyon süreçleri başta olmak üzere 

Kosova'yı her yönde desteklemeye devam edecektir 
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Asbaşkanları Sn. Sabri Hamiti ve Petar Miletiç, Kosova Meclisi Genel 

Sekreteri Sn. İsmet Krasniqi ve kabine danışmanları Bilal Sherifi ile 

Skender Reçica eşlik etti.

Portekiz Meclis Başkanı Sn. Maria da Assunçao Andrade Esteves, Kosova parlamento 

üyelerinin Portekiz Parlamento'na hoş geldin konuşmasında bulunarak bu görüşmeyi, 

Portekiz Parlamentosu'nun parlamentolara arsı işbirliğinin derinleştirilmesi 

doğrultusundaki arzusunu ve isteğini belirterek, ilgili parlamentoların çalışmaları başta 

olmak üzere iki ülkedeki gelişmeler hakkında bilgilenme fırsatı olarak değerlendirdi. 

Dolayısyla o Portekiz'in, mevcut kapasiteleri çerçevesinde, Avrupa Birliği entegrasyon 

süreçleri başta olmak üzere Kosova'yı her yönde desteklemeye devam edeceğini vurguladı.  

Parlamento Başkanı, Portekiz'in Kosova Cumhuriyeti'ni desteklemesinden dolayı kutlayarak, 
iki ülke arasındaki ilişkilerin daha da derinleştirilmesi gerektiğini vurguladı. Meclis başkanı, 
Portekiz mevkidaşını Kosova'daki gelişmeler ve yörede barış ve istikrarlık faktörü olmasına 
neden olan bağımsızlığın ilan edilmesinden sonra ülkenin atmış olduğu büyük adımlar 
hakkında bilgi verdi. 
İstikararlık Ortaklık Sözleşmesi hakkındaki fizibilite incelemesinin başlangıcı, bu süreçte 
Kosova için önemli bir adımdır. “Vize kolaylıkları ve Kosova vatndaşlarının AB'nde serbestçe 
devinmeleri bizim önceliklerimizden biridir, bundan dolayı bu doğrultuda sizin yardım 
etmenizi bekliyoruz” diye vurguladı Parlamento Başkanı Krasniqi. Devamında o, Meclis'in 
oluşumu ve işlevliliği hakkında bilgi verdi ve demokratik geleneğe sahip olan ülkelerin 
parlamentoları ile işbirliğine değindi. Parlamento başkanı Portekiz mevkidaşını, Kosova'ya 
resmi bir ziyarette bulunması üzere davet ett. 

 Arnavutluğun sarsılmaz tutumunu bir daha 

tekrarlamama izin veriniz, buysa Kosova statüsünün ve 

Salondan bir görüntü
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12 13K U V E N D IK U V E N D I

Parlamento Başkanı Krasniqi Portekiz dostlarını, 

Portekiz'in Kosova hakkındaki tutumu, askeri desteği 

ve bağımsızlığını tanımasından dolayı takdir etti

Kosova Cumhuriyeti Meclis heyeti, durumu, Sırbistan ile ilişkiler ve 

P o r t e k i z  P a r l a m e n t o s u ' n u n  kuzeydeki gelişmeler hakkında da 

milletvekilelri olan Halk Partisinden bilgi istediler. Onlar iki parlamento 

Teresa Anjihno ve Joao Serpa Olvia, aras ındaki  i l i şk i ler in  daha da  

İktidar blokundan parti olan Sosyal d e r i n l e ş t i r i l m e s i n e  d e  i l g i  

Demokrat Partisinden Antonio Costa gösterdiklerini belirttiler. 
Parlamento Başkanı Krasniqi, Portekiz Rodrigues ve muhalefet olan Sosyalist 
parlamento üyelerine gösterdikleri Parti Başkanı Maria de Belem Roseria 
misafirperverlik, Portekiz'in Kosova tarafından da karşılandı. 

Kosova'daki son gelişmeler hakkında hakkındaki tutumu ve bağımsızlığın 

b i l g i  e d i n m e  f ı r s a t ı n d a  i lan  edi ldiği  daha i lk  y ı l ında 

b u l u n d u k l a r ı n d a n  d o l a y ı   bağımsızlığı tanımasından dolayı 

menuniyetelrini belirtirken Portekiz teşekkür etti. Meclis başkanı, iki ülke 

parlamento üyeleri Kosova'Nın, doğru arasındaki ilişkilerin dostça olduğunu 

yolda yürüdüğünü söyledi ve bunun söyledi, ancak bu ilişkilerin özellikle 

yanı sıra devletlerinin ileride de destek p o l i t i k ,  e k o n o m i k  v e  k ü l t ü r  

sunacaklarını bir daha tekrarladılar. alanlarında daha da geliştirilmesi 

Ev sahipleri ülkemizdeki güvenlik gerektiğini vurguladı. 

Portekiz Dışişleri Bakanlığı ve Portekiz Parlamentosu 

Dışişleri Komisyonu tarafından karşılama

Lizbon ziyareti çerçevesinde Meclis heyeti, Portekiz Dışişleri Bakanlığı Devlet 

Sekreteri Jose de Almeida Cesario ve Komisyon başkanı Alberto Martins başkanlığında olan 

Parlamentonun Dışişleri Komisyonu ile özel bir görüşmede bulundu.             
Portekiz'İn üst düzey yetkilileri, Kosova parlamento heyetinin Portekiz ziyaretinin 

özel önem taşıdığını ileri sürerek, ülkelerinin Kosova'daki gelişmeleri dikkatla takip ettiğini ve 

Kosova'nın devlet inşaatı doğrultusunda izlemekte olduğu yol ve uluslararası alanda 

karşılaşmakta olduğu sorunlar hakkında bilgi sahibi olduklarını ileri sürdüler. Onlar 

Kosova'daki güncek durum hakkında bilgi isteyerek, Portekiz'in demokrasinin inşaatı, 

yasaların incelenmesi, onun uluslararası çapta tanınması gibi hedefelrine ulaşması konusunda 

Kosova'yı destekleyeceklerine dair söz verdiler. 

Fizibilite incelemesi Kosova için AB ile ilişkilerde yeni bir çağ açan önemli adımdır

Parlamento Başkanı Krasniqi, Dışişleri vurgulayarak, Sırbistan'ın ülkemizin 

Bakanlığı'nda Devlet Sekreterine ve Dışişleri uluslararası çapta gelişmesi ve afirmasyonu 

Komisyon üyeleirne,  şimdiye kadar doğrultusunda engeller yaratmaya devam 

s u n d u k l a r ı  k a t k ı l a r  v e  P o r t e k i z  ettiğini vurguladı.  
Kosova, BMÖ Genel Kurulu Rezolüsyonu kurumlarının, bu desteği ileride de sunmaya 
esası üzere Avrupa Birliği aracılığıyla hazır olduklarından dolayı teşekkürlerini 
Sırbistan ile diyalogu başlatmıştır ve bu belirtti. 

Bu toplantılarda da Parlamneto Başkanı diyalogun sonucu olarak, bazı sözleşmeler 

Krasniqi Portekiz'in, dost devletleri  imzalanmıştır, ancak Sırbistan, bunları 

tarafından Kosova bağımsızlığını tanımaları uygulamak için ilgi göstermemektedir. 
Kosova'nın Avrupa entegrasyonları süreci doğrultusunda etki  etmesini  istedi .  
konusunda ise Meclis başkanı, bu yönde Konuşmasının devamında Kosova'da son 
atılan son adımlara özellikle değinerek, politik gelişmeler, ülke kuzeyindeki durum, 
Kosova ile AB'nin, aralarındaki ilişkiler azınlık toplulukların politik ve kurumsal 
konusunda İstikararlık - Ortaklık Sözleşmesi hayata entegrasyonları, komşu ülkelerle 
doğrultusunda çok önemli adımlar attıklarını ilişkileri, ülkemizin Avrupa ülkeleri ile 
söyledi. “Kosova için fizibilite incelemesi, AB bütünleşme süreci ve diğer konular 
ile ilişkilerde yeni bir çağ açan önemli bir hakkında bilgi verdi. Parlamento başkanı, 
adımdır” diye ileri sürdü Krasniqi.Kosova'nın Sırbistan dışında, komşu 

ülkelerle iyi ve mükkemel ilişikilerini 

Portekizli üyeleri ile toplantı

Bakanı ile Toplantı
Portekiz'in Dışişleri

Parlamento ile Toplantı
dışişleri
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Estonya Meclis Başkanı Ene Ergma bu olduğu sıkıntılar hakkında bilgi 

ziyaretin, iki ülkemiz arasında sıkı vererek, Almanya  Bundestagı ve 

parlamenter işbirliğinin bir başlangıcı İskandinav ülkeleri baştat almak üzere 

olacağını söyledi. Dolayıısıyla o geniiş çapta yardım gördüklerini 

Estonya parlamentosunun, özellikle vurguladı. Estonya parlamento başkanı 

enformasyon teknolojisi  (E- Parlament) ve  beraber indeki ler  kuzeydeki  

alanda Kosova Meclisi'ni desteklemek durumla ilgilnedi ve Sırbistan'ın üst 

için hazır olduğunu söyledi. Yanı sıra düzey yetkililerinin değişmesinden 

o ,  2 1  y ı l  ö n c e  b a ğ ı m s ı z l ı ğ ı n a  sonra olası politik değişmelerle 

ulaşmadan Estonya'nın yaşamış ilgilendi.

Kosova Cumhuriyeti Meclis Başkanı Dr. başkanı dost Estonya'ya, Kosova^ya 
Jakup Krasniqi ve yönettiği heyet göstermiş olduğu tüm destekelrinden 
Estonya'da bir dizi toplantıda bulundu. dolayı teşekkür etti. Dolayısıyla Kosova 
İlk toplantısı Estonya Meclis Başkanı Sn. Meclisi'nin, İnter – Parlamenter Birliğine 
Ene Ergma ile gerçekleşti. Sn. Krasniqi üye olma ve bu yolda ona gerekli olan 
Estonya mevkidaşına, Kosova'daki genel desteğe olan ihtiyacını da belirtti. 
durum ve son gelişmeler hakkında bilgi               
verdi. Dolayısıyla, Meclis hakkında ve 
Meclis'te azınlık toplulukların temsili 
hakkında kısaca bilgilendirdi. Yasama 

Sn. Krasniqi evsahiplerini teşekkür etti.  İki ülke arasındaki 

Kosova'nın geçmekte olduğu süreçler, mükemmel ilişkilerden memnuniyet 

uluslararsı çapta ve Estonya'nın desteği duyduğunu söylerken Sn. Krasniqi, 

ve Kosova'nın karşılaştığı iç ve dış aynı zamanda ekonomi, eğitim ve 

sorunları konusunda açıklama yaptı. kü l tür  a lan larda  da  i l i şk i le r in  

Aynı zamanda Estonya'nın Kosova'ya derinleştirilmesi ve genişletilmesi 

birçok alanda vermiş olduğu ve talebinde bulundu.
       vermekte olduğu destekten dolayı 

EneErgma: Estonya Parlamentosu, enformasyon 

teknolojisi alanında Kosova Meclisi'ni 

desteklemeye hazırdır

Kosova'nın Avrupa 

entegrasyonuna sonsuz 

destek ve ekonomik, 

eğitim ve kültürel 

alanlarda işbirliğin 

derinleştirilmesi için hazır 

olduklarından dolayı 

Estnya takdir edildi 

Estonya'yı ziyaretinin ikinci 
gününde Kosova Meclis  
Başkanı 
D r .  J a k u p  K r a s n i q i ' n i n  
başkanlığında olan Kosova 
parlamentosu heyeti Estonya 
Başbakanı Andrus Ansip, 
Dışişleri Bakanı Urmas Paet, 
Parlamentonun iki asbaşkanı, 
Dışişleri Komisyonu Başkanı 
Sn. Marko Mihkelson yanı 
s ı r a  A v r u p a  B i r l i ğ i  
Konularına ait Komisyon 
Başkanı Sn. Taavi Rõivas, İPU 
parlamenter grup şefi ve 
Haapsalu belediye başkanı 
tarafından kaşılandı. 

Estonya Meclis Başkanı Sn.  Ene Ergma 

Estonya Meclis Başkanı Sn.  Ene Ergma 

Estonya Başbakanı Andrus Ansip                 

Dışişleri Bakanı Urmas Paet

İki Parlamento Asbaşkanı, 
Dışişleri Komisyonu Başkanı Sn. Marko Mihkelson, 
Avrupa Birliği Konularına ait Komisyon Başkanı Sn. Taavi Rõivas, 
İPU Parlamenter grup şefi ve Haapsalu Beleidye Başkanı                               

 ESTONYA Estonya, Kosova'ya yardım etmek için 

hevesli ve isteklidir

Kosova Meclis Başkanı Sn. Jakup Krasniqi'nin yönetimi altında 
Kosova Meclisi'nin parlamento heyeti, 11.06.2012 tarihinde 
Estonya'ya bir resmi ziyarette bulundu. Heyet oluşumunda 
Meclis Asbaşkanı Sn. Sabri Hamiti ve milletvekilleri Salihe 
Mustafa ile Jasmina Zhivkoviq, kabine danışmanları Eshref Vishi 
ile Skender Reçica yer aldı. 

Heyeti karşılayanlar: 
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Estnya takdir edildi 

Estonya'yı ziyaretinin ikinci 
gününde Kosova Meclis  
Başkanı 
D r .  J a k u p  K r a s n i q i ' n i n  
başkanlığında olan Kosova 
parlamentosu heyeti Estonya 
Başbakanı Andrus Ansip, 
Dışişleri Bakanı Urmas Paet, 
Parlamentonun iki asbaşkanı, 
Dışişleri Komisyonu Başkanı 
Sn. Marko Mihkelson yanı 
s ı r a  A v r u p a  B i r l i ğ i  
Konularına ait Komisyon 
Başkanı Sn. Taavi Rõivas, İPU 
parlamenter grup şefi ve 
Haapsalu belediye başkanı 
tarafından kaşılandı. 

Estonya Meclis Başkanı Sn.  Ene Ergma 

Estonya Meclis Başkanı Sn.  Ene Ergma 

Estonya Başbakanı Andrus Ansip                 

Dışişleri Bakanı Urmas Paet

İki Parlamento Asbaşkanı, 
Dışişleri Komisyonu Başkanı Sn. Marko Mihkelson, 
Avrupa Birliği Konularına ait Komisyon Başkanı Sn. Taavi Rõivas, 
İPU Parlamenter grup şefi ve Haapsalu Beleidye Başkanı                               

 ESTONYA Estonya, Kosova'ya yardım etmek için 

hevesli ve isteklidir

Kosova Meclis Başkanı Sn. Jakup Krasniqi'nin yönetimi altında 
Kosova Meclisi'nin parlamento heyeti, 11.06.2012 tarihinde 
Estonya'ya bir resmi ziyarette bulundu. Heyet oluşumunda 
Meclis Asbaşkanı Sn. Sabri Hamiti ve milletvekilleri Salihe 
Mustafa ile Jasmina Zhivkoviq, kabine danışmanları Eshref Vishi 
ile Skender Reçica yer aldı. 

Heyeti karşılayanlar: 



Kosova entegrasyonu diyaloglarla 

başlarsa!?

Kosova, AB'ne doğru entegrasyon konusunda kararlıdır

2006 yılının sonbaharında UNMİK 1244 Rezolüsyonu istendi ve burada kramplar başladı. AB beş devletinin 

sayesiyle Avrupa entegrasyonları sürecini tamamıyla Kosova'yı neden tanımadıklarını ve bunun sonucu 

Kosovaya odaklamıştı. O zamanlarda Kosova olarak Avrupa Komisyonunun Kosova ststüsü 

Hükümeti'nde Başbakan yardımcısı görevinde karşısında doğal bir tutum aldığını bir daha 

bulunuyordum ve benden, Yerel Yönetim İdari Bakanı hatırlamaya izin verelim. Bu dönemde dünyada en 

görevinde de bulunduğum için bu süreci yönetmem genç devlet için dış siyaset alanında koordinasyonun 

istenmişti. Benim öncelikli görevim Kosova'da yerel eksik olduğunu ve aynı zamanda Kosova konusunda 

yönetimin reformuara dâhil edilmesiydi. Yerel yansımanın var olduğuna tanık olduk. Üç yıl arkada 

yönetimin reformuara ilgili çalışmalar, o zamanlarda kalmasına rağmen tutum ortaya atılmıştı. 
Kosova ststüsünün çözüme bağlanamsı diğer genellikle etnik prensibi ve ülkede en büyük 

bir tutum için talep geldi, ancak bizden “İlk Diyalog” muhalefet partisi de olan Kosova Demokratik Partisi 
sürecine dair  modeli sürdürmemiz ve aynı zamanda ile yani muhalefet ile uzlaşma konularının da yer 
diğer bir modele geçmemiz istenmişti. aldığı zor koşullara dayalıydı. 

Hatıralarımız tazelersek BMÖ GK AB Ülkenin geleceği için önemli olan bu konuları göz 
tarafından hazırlanmış olan bir Rezolüsyon,  önünde bulundurarak istikarralık – ortaklık adına “İlk 
Kosova'yı “İkinci Diyaloga” sokmak için oybirliğinde Diyalog” sürecinin Kosovalaştırılmasının, Kosova'nın 
bulunan AB'nin tüm üyeleri iel birlikte onayladı. Statüden önce standartlarının var olduğunu ve 
Ancak bus efer AB ile değil Sırbistan'nın hatırı için bunların Kosova tarafından değil PSSP tarafından 
Sırbistan ile diyalogun yürürtülmesi sitendi. Sırbistan belirlenmesi ve Temas Grubu tarafından güçlü bir 
AB karşısında kendi ststüsünü aday devlet düzeyine şekilde desteklenmiş olmasını vurgulmak isterim. O 
yükseltti, bunu savaş kriminallerini iade ederek on beş zaman bize şunlar denilmişti: Kosova ststüsü 
yıl sonra bazı koşulları yerine getirerek başarmıştı. AB çözümlenmeden bizim Brüksel ile “İlk Diyalaog” ile 
ile tüm bunlar diyalogsuz bir şekilde  gerçekleşti. yavaş yürürmemiz gerektiği ve bunun İstiakararlık-

Dolayısyla “İkinci Diyalog” AB ve Sırbistan Ortaklık mekanizması olduğu ileri sürülmüştü. Bu 
arasındaki ilişkiler konusunda Kosova'yı sonu şekilde diyaloga kadar gelinmiştir, daha doğrusu bu 
olmayan bir yola itti. “İkinci Diyalog” yoluna her statüsün çözümlenmemesinden ileri gelmiştir. 
n a s ı l s a  d e v a m  e d i y o r s a  e t s i n  h e p  d a h a  17 Şubat 2008 yılındda, Kosova Cumhuriyeti Meclisi 
bulanıklaşmaya devam ediyor. Öyle ki kayıt defterleri milletvekilleri tarafından Kosova Bağımsızlığı ile ilgili 
yerine biz onların kopyalarını kabul ettik, RKS araba ortak bir Deklarasyon ilan edildikten sonra Kosova 
tabelaları yerine ise biz özünde hiç bir anlamı Cumhuriyeti vatandaşları için en büyük ve en yüce bir 
olamayan “Proba” tabelaları kabul ediyoruz. Böylece olay kaydedildi. Bu dönemde de bizim “İlk Diyalog” 
Hükümet ve Kosova 20 Temmuzun ümit verici sürecinde bulunduğumuzu unutmamalıyız”!

Bizden Kosova hakkında bir süreç mekanizması aolarak görünmesine rağmen Sırbistan ile karşılıklı 

Lutfi Haziri, Avrupa Enetgrasyon Komisyonu Başkanı 

Estonya Başbakanı Andrus Ansip ülkesinin, Kosova 

bağımsızlığını tanıyan ilk ülkerden biri olduğundan 

memnuniyetini belirtti. “Biz bağımsızlığı geri alanların 

tümü derin ve sık sık ağrılı reformları gerçekleştirdik, 

ancak onlar bizi ödüllendirmiştir. Reformları ilk sırada 

kendimiz için yaptık. Biz, kendi tecrübelerimizi sizinle 

paylaşmak istiyoruz” diye vurguladı Sn. Ansip. 

Kosova ile dostluğunu bir daha tekrarlayarak 

başbakan sözlerine şunları ekledi: “Estonya, bir gün 

beraberce Avrupa Birliğinde eşithaklı üyesi olmamız 

için her zaman Avrupa Komisyonu'nda da desteğini 

sunacaktır”.

Dışişleri Bakanı Urmas Paet, Estonya'nın, Kosova'yı 

Avrupa entegrasyonu ve vize kolaylıkları sürecinde 

destekleme konusundaki tutumunu bir daha belirtti. 

“Batı Balkan Yöresinde Kosova, devijimin sınırlı 

olduğu tek ulke olarak kaldı. Avrupa Birliği, Kosova 

için vize kolaylıkları ile ilgili konuyu aciden ele alması 

gerekir. Estonya, Kosova ile Sırbistan arasında dialogu 

selamladı” diye vurguladı Sn. Paet.

Dışişleri Komisyonuyla toplantıdan görüntü

Andrus Ansip:“Biz, kendi tecrübelerimizi sizinle 

paylaşmak istiyoruz”          

Urmas Paet:“Avrupa Birliği, Kosova için vize 

kolaylıkları ile ilgili konuyu acilen ele almalıdır”
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Seçim sisteminin reformları ve Anayasanın çoğunluğu, bu plana göndermekle yükümlü 

değiştirgelere tabi tutulması konusuna değindiğimiz olmalarına rağmen yazılı raporlarını sunmamıştır.
Yasaların uygulanamsının gözlenmesinden söz zaman Meclis'in, Kosova Cumhuriyeti Anayasa 
ederken Kosova Meclisi'nin, eylem planına göre Değiştirgeler Komisyonu'nu ve Seçim Yasası'nın 
yeterli kapasitelerin eksik olmasından dolayı ilerleme Değişt irgeler  Komisyonu'nu oluşturduğunu 
kaydetmemiştir. Dolayısyla sadece bazı parlamento vurgulamak gerekir. Parlamento komisyonları, ilgili 
komisyonları yasaların uygulanamsının denetimini bakanlıkların komisyonlar önünde rapor sunmalarını 
gerçekleştirmiş, oysa bu plan ile öngörülen istemiştir ve raporların sunulduğu sürede belli 
görevlerden biri, parlamento komisyonları tarafından konularda onların ayzılı rapor sunmaları talep 
en azından bir yasanın denetlenmesiydi, buysa hala edilmiştir. Parlamento komisyonlarınınraporlarına 
Kosova Meclisi için zorluk olarak yasaların göre, eylem planı ile öngörülen görevelrin yerine 
denetlenmesi devam etmeketdir. Kosova Meclisi, bu getirilmesindeki çalışmaları konusunda iyileşmenin 
yılın Nisan ayıında parlamento komisyonlarının kaydedildiğini belirtmek gerekir. 

Ancak bu eylem planının bir zorluğu olarak, Meclis Bütçenin Yönetişmesine ait bir Yönerge'nin 

tarafından idarenin denetlenmesindeki zorluk hala onaylanamsı konusunda başarının elde edilmesi yanı 

devam etmektedir.  Bakanlıklar,  parlemneto sıra, yasamanın daha kalitelki olarak görüşülmesi ve 

komisyonları önünde sıralı olarak rapor sunmalıdırlar. sektörler arasında uzmansal değerlendirme 

Eylem planına göre bakanlar tarafından yazılı konusunda yeterli ilerleme kaydedilmemiştir. Aynıca 

r a p o r l a r d a n  s ö z  e d i l i n c e  t o p l a n t ı n ı n  Meclis ve sivil toplum örgütleri arasında diyalogun 

d ü z e n l e n m e s i n d e n  d ö r t  g ü n  ö n c e  b u  gerçekten geliştirilmesi konusu zorluk olarak 

gerçekleşmemiştir. Bazı bakanlar dışında onların kalmaktadır. 

Zorluklardan biri idarenin Meclis tarafından denetlenmesidir 

İnsan haklarının uygulanamsındaki eksiklikler

Halk Avukatı Kurumu tarafından gelen talimatların p a r l a m e n t o  k o m i s y o n l a r ı ,  i k i n c i  k ı s m ı  

uygun ve zamanında belirlenmesi yönündeki çabalar oluşturmaktalar, içinci kısımda ise ilerlemenin 

konusunda ilerleme hakkında raporun sunulmadığını gerçekleşmesi ve İlerleme Raporu ile belirlenen zorlu 

da hatırlayalım. Bu arada Kosova Meclisi, Halk görevlerin eyrine getirilmesi yönünde parlamento 

Avukatı ve onun yardımcılarının seçilmesi ve komisyonları ve Meclis atrafından alınamsı öngörülen 

görevden alınmasına ait Yönetmeliği onaylamıştır. önerilmiş aylemleri takdim ettik. Dördüncü kısımda, 
İnsan hakları alanında, insan haklarının uygulanması zorlu görevlerin yerine getirilmesi konusunda yapılan 
için merekz ve yerel düzey tarafından daha etkili bir tüm eylemler ve başarıları takdim ettik. 
şekilde koordinasyon açısından yeterli ilerleme Bu raporun tanıtımı, politik kriterler, ekonomik 

kaydedilmemiştir. Şimdiye kadar tecaviz, insan kriterler ve Avraupa standartları gibi genelde üç en 

kaçakçılığı ve aile içi şiddet olayları için uzman bir önemli kriterler konusundaki başarılar ve zorlu 

adli tıp biriminin oluşması hakkında rapor görevlere odaklanmıştır.
Kosova Meclisi için, tüm bu kriterlerin yerine sunulmamıştır. Bu dönemdeki tüm zorlukları ve 
getirilmesi yönünde eylemlerin(faaliyetlerin) başarılara değinmeden, tüm bunları raporda takdim 
koordinasyonu hala önemli bir  öğe olarak ettiğimizi ve gelecekte karşı karşıya geleceğimiz 
k a l m a k t a d ı r .  Ç ü n k ü  b u n l a r ,  A v r a u p a  önemli kesimleri takdim attiğini söylemeliyiz.  

İlk önce İlerleme Raporundan talimat olarak çıkan Entegrasyonlarına yönel ik Eylem Planı 'nın 

zorluklar üzerinde durduk, oysa kurumlar, aslında gerçekleşmesi konusunda Kosova Meclisi'nin bir 

Kosova Meclisi'nin organları, daha doğrusu sorumluluğu ve görevidir.  

taviz önlemlerini uygulamakta başarısız oldu. Şimdi Kosova'da mevcut olan ve EULEX ile 
Genişleme Komisyonu'nun 2009 yılındaki Hükümet tarafından beraberce idare edilen bu 

smöz veremsinden sonra Kosova için özel  mekanizma Brüksele aktarılmaktadır. Brüksel'den 
mekanizmaların bulunması için iki yılın geçmesi hukuk üstünlüğü koordine edilecektir ve örgütlü suç 
gerekti. AB için Kosova ile diyalogu, statüsü işlerine karşıs avaşım, - savaş suçlarına karşı savaşım 
öngörmeme referansı ile kalacaktır ve biz “Üçüncü ve diğer her çeşit suça karşıs avaşım gibi görevelrin 
Diyalogun” ilkelerinin açıklanamsını beklemekteyiz. yerine egtirilmesi istenecektir. 
PB ve Adalet Komiserliği 19 Ocak 2012 tarihinde, Kosova'nın büyük destekelr sayesiyle kazançlı 

Kosova'ya teknik görevleri belirleyecektir. Biz “İkinci olmak için kurumsal ve işlevsel inşaatı ile ilgili 

Diyalog” veya “Teknik Diyalog” un ilerlemesi ile mi fırsatlarını kaybetmiş olmasına dair gerçek göz 

koşullandırılacağı? önünde bulundurulursa, bu durumda sıfır  noktaya 
Muhakkak evet! döneceğiz, daha doğrusu 1999 yılının Haziran sıfır  
Bunun devamı olarak Kosova'Nın son on bir yıl noktasına. 
içerisinde sınırlandırılmış ya da daha doğrusu Biz veya Batı Balkanlar gibi ge.çişli dönem yaşayan 
başarısız bir ilerleme kaydettiği alan olarak hukuk her demokratik devlet, ister istemez sivil toplum 
üstünlüğünün düzenlenemsi ile ilgili mekanizma örgütleri ile diyalog geliştirmek, bundan sonra sosyal 
olarak son İlerleme Raporundan çıkan “Dördüncü diyalogu ve muhalefet ile diyalogu geliştirmek 
Diyalog” çıktı. Hiçbir defa Temas Grubunun veya zorundadır. Bu noktadayken biz nerede bulunuyoruz? 
Quint Grubunun talebi dışıunda hukuk üstünlüğü Çok uzakta, çünkü bizi hiç kimse yani ne Brüksel ne 
alanından hiçbir özel görevin uygulanamsında başarı de Washington DS koşullandırmıyor. Bu konu bize ve 
kaydedilmemiştir. sadece bize aittir...

 Kosova'nın Avrupa entegrasyon 

yolundaki zorlukları 

Ardımızda bıraktığımız yıl Avrupa entegrasyon Rporunu yayınlamıştır ve böylece Kosova Meclisi, 

konusunda Kosova'yı ne gibi zorlukların beklediğini onun organları ve diğer kurumlar tarafından yılın 

ve bu zorluklarla yüzleşmemiz için ne kadar çaba ve sonuna kadar başarıların kapsanamsının bu alanla 

söz harcamamız gerekeceğini en güzel eşkilde ilgili tüm önemli segemntleri kapsayamadığı 

kanıtlamıştır. bilinmektedir. Avrupa Entegrasyon Komisyonu, ilgili 
Kosova Meclisi her yıl Avrupa Entegrasyonları kurumlar tarafından eylem planının uygulanamsının 
konusunda Eylem Planını onaylamaktadır. Kosova gözetimini gerçekleştirmiştir ve bu sonçlara 
Meclisi 28 Nisanda 2011 yılına ait Avrupa dayanarak çok sayıda alanlarda elde edilşen başarıları 
Entegrasyonlara ait Eylem Planını onayladı, öyle ki belirterek ve diğer alanlardaki eksiklikleri belirleyerek 
Avrupa Entegrasyonlar  Komisyonu bunun birkaç sonuç çıkarmıştır. 
uygulanamsı konusunda tartışmak için iki rapor 

Kosova Meclisi Avrupa Komisyonu'nun önergeleri hazırladı. 
Avrupa Entegrasyonlar Komisyonu, 2011 yılına ait olarak yasaların onaylanamsı konusunda ilerleme 

Avrupa Entegrasyonları  konusunda Kosova kaydetmiştir. Kosova Meclisi tarafından onaylanması 

Meclisi'nin Eylem Planı'nın uygulanması ile ilgili ilk istenen 40 yasa tasarısından 23 yasa tasarısı Meclis 

rapor hakıkında raporlama dönemi süresinde elde tarafından onaylanmıştır, bunların 11 ise görüşme ve 

edilen başarılar ve zorlukları kapsayan İkinci onaylama safhasında bulunmaktadır. 
Yürütmenin gözetim safhası konusunda ise tüm Raporunu Kosova Meclisi'ne takdim etti.  

İlk rapordan farklı olarak ikinci rapor, bu yıl parlamento komisyonları kendi yıllık planları ile bu 

içerinde eylem planının tüm başarıları ve zorluklarıı komisyonların dâhilinde olan alanda en az bir Yasa 

içermektedir. Geçmiş yıllardan farklı olarak geçen yıl hakkında kamu toplantılarını düzenlemiş ve 

içerisinde Kosova'ya ait Avrupa Komisyonu, İlerleme gözetimini yapmıştır. 
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Seçim sisteminin reformları ve Anayasanın çoğunluğu, bu plana göndermekle yükümlü 
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komisyonları önünde sıralı olarak rapor sunmalıdırlar. sektörler arasında uzmansal değerlendirme 

Eylem planına göre bakanlar tarafından yazılı konusunda yeterli ilerleme kaydedilmemiştir. Aynıca 

r a p o r l a r d a n  s ö z  e d i l i n c e  t o p l a n t ı n ı n  Meclis ve sivil toplum örgütleri arasında diyalogun 

d ü z e n l e n m e s i n d e n  d ö r t  g ü n  ö n c e  b u  gerçekten geliştirilmesi konusu zorluk olarak 

gerçekleşmemiştir. Bazı bakanlar dışında onların kalmaktadır. 

Zorluklardan biri idarenin Meclis tarafından denetlenmesidir 

İnsan haklarının uygulanamsındaki eksiklikler
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konusunda ilerleme hakkında raporun sunulmadığını gerçekleşmesi ve İlerleme Raporu ile belirlenen zorlu 

da hatırlayalım. Bu arada Kosova Meclisi, Halk görevlerin eyrine getirilmesi yönünde parlamento 

Avukatı ve onun yardımcılarının seçilmesi ve komisyonları ve Meclis atrafından alınamsı öngörülen 

görevden alınmasına ait Yönetmeliği onaylamıştır. önerilmiş aylemleri takdim ettik. Dördüncü kısımda, 
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şekilde koordinasyon açısından yeterli ilerleme Bu raporun tanıtımı, politik kriterler, ekonomik 

kaydedilmemiştir. Şimdiye kadar tecaviz, insan kriterler ve Avraupa standartları gibi genelde üç en 

kaçakçılığı ve aile içi şiddet olayları için uzman bir önemli kriterler konusundaki başarılar ve zorlu 

adli tıp biriminin oluşması hakkında rapor görevlere odaklanmıştır.
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k a l m a k t a d ı r .  Ç ü n k ü  b u n l a r ,  A v r a u p a  önemli kesimleri takdim attiğini söylemeliyiz.  

İlk önce İlerleme Raporundan talimat olarak çıkan Entegrasyonlarına yönel ik Eylem Planı 'nın 
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Kosova Meclisi'nin organları, daha doğrusu sorumluluğu ve görevidir.  
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Diyalog” veya “Teknik Diyalog” un ilerlemesi ile mi fırsatlarını kaybetmiş olmasına dair gerçek göz 
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Meclis Komisyonlarının Denetim Fonksiyonu, 

İlerleme ve Hedefler

Meclis Komisyonlarının denetim fonksiyonu – Konuşmasının devamında özellikle Bütçe ve 
ilerleme ile hedefler, Kosova Meclisinin Finansi Komisyonunun çalışmalarıyla ilgili 
Hukuk Departmanı işbirliğiyle Ulusal açıklamalarda bulundu.
Demokratik Enstitüsü (NDİ) tarafından “Fonksiyonel ve daimi komisyon olarak Bütçe 
örgütlenen tuvarlak masa toplantısının ana ve Finansi Komisyonu, yıllık çalışma planında 
konusunu oluşturmaktaydı. Bu yuvarlak diğerleri arasında, denetim etkinliklerinin 
masa toplantısına, Meclis komisyonları yapılmasını da öngörmüştür. Örneğin, 
başkanları, Meclis Başkanı Kabinesi temsilcisi, yasaların uygulanmasının denetlenmesi, aleni 
Meclisin yüksek idari organı resmi görevlileri, t a r t ı ş m a l a r ı n  ö r g ü t l e n m e s i ,  K o s o v a  
Meclisi destekleme örgütleri, sivil toplum ve Cumhuriyeti Bütçesine ait yıllık raporlar ile üç 
Meclise rapor sunan bağımsız kurum aylık raporların görüşülmesi, bu komisyonun 
temsilcileri katıldı. etkinlik alanına düşen kurum ile ajansların 
Denet im rolünün yer ine  get i r i lmesi  yıllık çalışma raporlarının görüşülmesi ve 
fonksiyonu sırasında Meclisin kullanmış bununla birlikte Meclise rapor sunan tüm 
olduğu mekanizmalardan bahseden Bütçe ve kurum ile ajansların yıllık finansi raporların 
Finansi Komisyon Başkanı Safete Hadërgjonaj, görüşülmesi”, dedi Hadërgjonaj.  
özellikle Meclis komisyonlarına değindi. NDI Yasama Proğramı  Müdürü Alex 

Yuvarlak masa 

toplantısı

Chavarria, yasa hazırlama ile temsilcillikle Meclisin ve NDİ-nın bir katkısı olduğunu 
p a r a l e l  o l a r a k ,  y ö n e t i m  d a l ı n ı n  değerlendirdi.  
denetlenmesinin ve onun hesap vermesinin “ Bu kılavuzun içeriği, ilk sırada denetim 
Meclisin temel sorumluluklardan biri fonksiyonun tanımlanması, etkinliklerin 
olduğunu belirtti. Müdür Chavarrianın planlaşt ır ı lmas ı  ve etkinl ik plan ın ın 
sölerine göre, parlamento denetimi, verimlilik uygulanmasına ağırlık vermiştir”, dedi Meclis 
ile şeffaflık için ve aynı zamanda ayrılan Sekreteri. Kendisi aynı zamanda Meclise 
fonların yasaya göre ve etkili bir şekilde rapor sunan kurumlar ile ajanslar ve 
kullanılmasını sağlamak amacıyla, hükümete 

partnörler ile sivil toplumla işbirliğin artması 
karşı denetim etkinliklerinin gerçekleşmesini 

fonksiyonu yönünde atmış olduğu adımlar 
hedeflemektedir. Kendisi, Meclisin bu görevin 

hakkında da konuştu.
yerine getirilmesi çerçevresinde  çok sayıda 

Konuşmada bulunan GAP Enstitüsü temsilcisi 
mekanizmadan bahsetti ve bununla birlikte  

Agron Demi, el kılavuzunun içeriğine ve komisyonlar personeli ve ilgili bakanlıklar 
komisyonlar rolünün artması imkanlarına arasında profesyonel ile teknik ilişkilerin 
odaklandı. güçlendirilmesinin gerekli olduğunu dile 
Komisyon başkanları ve bağımsız ajanslar, getirdi.
AGİT ile sivil toplum temsilcileri, ileride Meclis komisyonlar ın ın denetlenmesi 
kapasitelerin artması gerekliliğini ortaya görevinin ağırlığı ile öneminden bahsederken, 

Meclisin Genel Sekreteri İsmet Krasniqi, onları atarak, komisyon çalışmalarının şimdiye 

desteklemek ve hizmetinde bulunmak kadarki  prat ik ler inden ve  karş ı l ıkl ı  
amacıyla idari organın katkı sunduğunu işbirliğinden daha geniş konuştular.
vurguladı. Bugün takdim edilen el kılavuz Bu arada sözkonusu el kılavuzu, komisyon 
hakkında ise Sayın Krasniqi, prosedürlerin üyeleri, destek personeli, sivil toplum ve 
birleşmesi ve onların pratikte uygulanması medyalar için özel önemi taşıdığı olarak 
sırasında basitleştirilmesi doğrultusunda değerlendirildi.

Kosova Meclisinin 
Hukuk Departmanı 
işbirliğiyle Ulusal 
Demokratik Enstitüsü 
(NDİ)

Bu yuvarlak masa
t o p l a n t ı s ı n ı n  
örgütlenmesinin
a m a c ı n ı ,  d e n e t i m  
fonksiyonunu yerine 
getirmeleri  s ıras ında 
komisyonların ilerleme 
ile hedefleri çerçevresinde
tartışmaların yapılması 
ve aynı zamanda ileride 
performansın artması  
şekillerinin keşfedilmesi 
teşkil etmekteydi. Bu 
m ü n a s e b e t l e  b i r  e l  
kılavuzunun da tanıtımı 
yapıldı. 

Kosova Mecl is inde Rom, Mısır l ı  ve  Haşkal i  Belçikada oturma izni almaları amacıyla sert önlemler 

topluluklarını temsil eden milletvekilleri Xhevdet aldığını dile getirip, bunu özellikle sığınma talebinde 

Neziraj, Hetem Arifi, Danush Ademi ve Albert Kinolli, bulunan kişiler sayısının oldukça kabarık olması ( geçen 

Belçika Krallığının Göçler ve Sığınmacılar Bakanı yıl içerisinde 25 bin ), hızlatılmış prosedürler  (15 gün 

Maggie De Blok ve göçler konusuyla ilgilenen Belçika içerisinde), barınmayla ilgili istemin kabul edilmesi ya 

Hükümetinin heyetini kabul etti. da reddedilmesine ait nedenin görüşülmesi ve doğum 
Görüşme konusunun temel amacını: - Belçikadan dönen yerine gönüllü olarak veya zoraki bir şekilde geri 
Rom, Mısırlı ve Haşkali topluluğunun yeniden dönmeleri için yaptığını vurguladı. Bayan De Blok aynı 
vatandaşlığa sahip olması ve onların Kosova toplumuna zamanda Kosovaya ait vizelerin liberalleşmesiyle ilgili 
başarılı bir şekilde yeniden entegre olması amacıyla rehberliğin yapılmasıyla , Belçika ve Avrupa Birliğinin 
gereken koşulların sağlanması teşkil etmekteydi. diğer ülkelerinde barınmak isteyen Kosovalılar sayısının 
Belçika Krallığının Göçler ve Sığınmacılar Bakanı artacağından endişe duyduğunu belirtip, bunun 
Maggie de Blok, daha görüşmenin başında kendi giderilmesi doğrultusunda gerekli olan tüm önlemlerin 
ülkesinin, Balkan ve Hindistan ülkelerinden gelenlerin alınması talebinde bulundu.

Rom, Mısırlı ve Haşkali toplulukları sıralarından Belçika'dan geri dönenlerin yeniden 
vatandaşlığa sahip olmaları görüşüldü
Yıllar önce göç eden vatandaşlarımızın Belçika toplumuna entegre olması sağlanmalı
Genç sığınmacıların geri dönmesi ve onların Kosova toplumuna yeniden entegre olması için 
gereken koşullar sağlanmalı

Toplantının görüntüle

Kosova Meclisinde Rom, Mısırlı ve Haşkali topluluğunu onların Kosova toplumuna yeniden entegre olması için 

temsil eden milletvekilleri Neziraj, Arifi, Ademi ve gereken koşulların sağlanması talebinde bulundular. 

Kinolli Kosovada azınlık topluluklarının özgürlük ile Onlar aynı zamanda sözkonusu topluluğa ait olan Batılı 

haklarının garanti edildiğini iddia ederek, Avrupa ülkelerdeki Kosovalı  sığınmacıların çoğunun  

Birliğine üye olan bazı ülkelere kıyasla, azınlık Kosovadaki evlerini ve tüm diğer mülklerini sattıklarını 

topluluklarının iyi bir şekilde Kosova toplumuna iddi aedip, onların geri dönmeleriyle Kosovanın küçük 

entegre olduklarını ortaya attılar. Fakat Kosovada en bütçesine güçlükler yaratacağını belirttiler. Yeniden 

önemli sorunlardan birini, sadece bu topluluklar için vatandaşlığa sahip olmak için sadece 3.5 milyon 

değil, Kosovanın tüm vatandaşları için işsizlik oranının euronun gerktiğini belirterek onlar, tüm topluluklara ait 

yüksek olamsı ve ülkenin zayıf ekonomi gelişmesi teşkil vatandaşlarımızın geri dönmesi ve onların Kosova 

etmektedir. Onlar, Kosova ve onun halkına sunmuş toplumuna yeniden entegre olmasıyla ilgili sürecin 

olduğu katkılarından dolayı Belçikaya teşekkürlerini Belçika ile Avrupa Birliğinin diğer ülkeleri tarafından 

sunup, aynı zamanda Belçika Bakanından, yıllar önce mecburen desteklenmesinin gerekli olduğunu 

gçö eden vatandaşlarımızn Belçika toplumuna entegre vurguladılar.  

olması ve genç sığınmacıların geri geri dönmesi ve 

Belçika'dan geri dönenler

 REA temsilcileri Belçika Göçler Bakanı De Blok'u kabul etti
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Meclis Komisyonlarının Denetim Fonksiyonu, 

İlerleme ve Hedefler

Meclis Komisyonlarının denetim fonksiyonu – Konuşmasının devamında özellikle Bütçe ve 
ilerleme ile hedefler, Kosova Meclisinin Finansi Komisyonunun çalışmalarıyla ilgili 
Hukuk Departmanı işbirliğiyle Ulusal açıklamalarda bulundu.
Demokratik Enstitüsü (NDİ) tarafından “Fonksiyonel ve daimi komisyon olarak Bütçe 
örgütlenen tuvarlak masa toplantısının ana ve Finansi Komisyonu, yıllık çalışma planında 
konusunu oluşturmaktaydı. Bu yuvarlak diğerleri arasında, denetim etkinliklerinin 
masa toplantısına, Meclis komisyonları yapılmasını da öngörmüştür. Örneğin, 
başkanları, Meclis Başkanı Kabinesi temsilcisi, yasaların uygulanmasının denetlenmesi, aleni 
Meclisin yüksek idari organı resmi görevlileri, t a r t ı ş m a l a r ı n  ö r g ü t l e n m e s i ,  K o s o v a  
Meclisi destekleme örgütleri, sivil toplum ve Cumhuriyeti Bütçesine ait yıllık raporlar ile üç 
Meclise rapor sunan bağımsız kurum aylık raporların görüşülmesi, bu komisyonun 
temsilcileri katıldı. etkinlik alanına düşen kurum ile ajansların 
Denet im rolünün yer ine  get i r i lmesi  yıllık çalışma raporlarının görüşülmesi ve 
fonksiyonu sırasında Meclisin kullanmış bununla birlikte Meclise rapor sunan tüm 
olduğu mekanizmalardan bahseden Bütçe ve kurum ile ajansların yıllık finansi raporların 
Finansi Komisyon Başkanı Safete Hadërgjonaj, görüşülmesi”, dedi Hadërgjonaj.  
özellikle Meclis komisyonlarına değindi. NDI Yasama Proğramı  Müdürü Alex 

Yuvarlak masa 

toplantısı

Chavarria, yasa hazırlama ile temsilcillikle Meclisin ve NDİ-nın bir katkısı olduğunu 
p a r a l e l  o l a r a k ,  y ö n e t i m  d a l ı n ı n  değerlendirdi.  
denetlenmesinin ve onun hesap vermesinin “ Bu kılavuzun içeriği, ilk sırada denetim 
Meclisin temel sorumluluklardan biri fonksiyonun tanımlanması, etkinliklerin 
olduğunu belirtti. Müdür Chavarrianın planlaşt ır ı lmas ı  ve etkinl ik plan ın ın 
sölerine göre, parlamento denetimi, verimlilik uygulanmasına ağırlık vermiştir”, dedi Meclis 
ile şeffaflık için ve aynı zamanda ayrılan Sekreteri. Kendisi aynı zamanda Meclise 
fonların yasaya göre ve etkili bir şekilde rapor sunan kurumlar ile ajanslar ve 
kullanılmasını sağlamak amacıyla, hükümete 

partnörler ile sivil toplumla işbirliğin artması 
karşı denetim etkinliklerinin gerçekleşmesini 

fonksiyonu yönünde atmış olduğu adımlar 
hedeflemektedir. Kendisi, Meclisin bu görevin 

hakkında da konuştu.
yerine getirilmesi çerçevresinde  çok sayıda 

Konuşmada bulunan GAP Enstitüsü temsilcisi 
mekanizmadan bahsetti ve bununla birlikte  

Agron Demi, el kılavuzunun içeriğine ve komisyonlar personeli ve ilgili bakanlıklar 
komisyonlar rolünün artması imkanlarına arasında profesyonel ile teknik ilişkilerin 
odaklandı. güçlendirilmesinin gerekli olduğunu dile 
Komisyon başkanları ve bağımsız ajanslar, getirdi.
AGİT ile sivil toplum temsilcileri, ileride Meclis komisyonlar ın ın denetlenmesi 
kapasitelerin artması gerekliliğini ortaya görevinin ağırlığı ile öneminden bahsederken, 

Meclisin Genel Sekreteri İsmet Krasniqi, onları atarak, komisyon çalışmalarının şimdiye 

desteklemek ve hizmetinde bulunmak kadarki  prat ik ler inden ve  karş ı l ıkl ı  
amacıyla idari organın katkı sunduğunu işbirliğinden daha geniş konuştular.
vurguladı. Bugün takdim edilen el kılavuz Bu arada sözkonusu el kılavuzu, komisyon 
hakkında ise Sayın Krasniqi, prosedürlerin üyeleri, destek personeli, sivil toplum ve 
birleşmesi ve onların pratikte uygulanması medyalar için özel önemi taşıdığı olarak 
sırasında basitleştirilmesi doğrultusunda değerlendirildi.

Kosova Meclisinin 
Hukuk Departmanı 
işbirliğiyle Ulusal 
Demokratik Enstitüsü 
(NDİ)

Bu yuvarlak masa
t o p l a n t ı s ı n ı n  
örgütlenmesinin
a m a c ı n ı ,  d e n e t i m  
fonksiyonunu yerine 
getirmeleri  s ıras ında 
komisyonların ilerleme 
ile hedefleri çerçevresinde
tartışmaların yapılması 
ve aynı zamanda ileride 
performansın artması  
şekillerinin keşfedilmesi 
teşkil etmekteydi. Bu 
m ü n a s e b e t l e  b i r  e l  
kılavuzunun da tanıtımı 
yapıldı. 

Kosova Mecl is inde Rom, Mısır l ı  ve  Haşkal i  Belçikada oturma izni almaları amacıyla sert önlemler 

topluluklarını temsil eden milletvekilleri Xhevdet aldığını dile getirip, bunu özellikle sığınma talebinde 

Neziraj, Hetem Arifi, Danush Ademi ve Albert Kinolli, bulunan kişiler sayısının oldukça kabarık olması ( geçen 

Belçika Krallığının Göçler ve Sığınmacılar Bakanı yıl içerisinde 25 bin ), hızlatılmış prosedürler  (15 gün 

Maggie De Blok ve göçler konusuyla ilgilenen Belçika içerisinde), barınmayla ilgili istemin kabul edilmesi ya 

Hükümetinin heyetini kabul etti. da reddedilmesine ait nedenin görüşülmesi ve doğum 
Görüşme konusunun temel amacını: - Belçikadan dönen yerine gönüllü olarak veya zoraki bir şekilde geri 
Rom, Mısırlı ve Haşkali topluluğunun yeniden dönmeleri için yaptığını vurguladı. Bayan De Blok aynı 
vatandaşlığa sahip olması ve onların Kosova toplumuna zamanda Kosovaya ait vizelerin liberalleşmesiyle ilgili 
başarılı bir şekilde yeniden entegre olması amacıyla rehberliğin yapılmasıyla , Belçika ve Avrupa Birliğinin 
gereken koşulların sağlanması teşkil etmekteydi. diğer ülkelerinde barınmak isteyen Kosovalılar sayısının 
Belçika Krallığının Göçler ve Sığınmacılar Bakanı artacağından endişe duyduğunu belirtip, bunun 
Maggie de Blok, daha görüşmenin başında kendi giderilmesi doğrultusunda gerekli olan tüm önlemlerin 
ülkesinin, Balkan ve Hindistan ülkelerinden gelenlerin alınması talebinde bulundu.

Rom, Mısırlı ve Haşkali toplulukları sıralarından Belçika'dan geri dönenlerin yeniden 
vatandaşlığa sahip olmaları görüşüldü
Yıllar önce göç eden vatandaşlarımızın Belçika toplumuna entegre olması sağlanmalı
Genç sığınmacıların geri dönmesi ve onların Kosova toplumuna yeniden entegre olması için 
gereken koşullar sağlanmalı

Toplantının görüntüle

Kosova Meclisinde Rom, Mısırlı ve Haşkali topluluğunu onların Kosova toplumuna yeniden entegre olması için 

temsil eden milletvekilleri Neziraj, Arifi, Ademi ve gereken koşulların sağlanması talebinde bulundular. 

Kinolli Kosovada azınlık topluluklarının özgürlük ile Onlar aynı zamanda sözkonusu topluluğa ait olan Batılı 

haklarının garanti edildiğini iddia ederek, Avrupa ülkelerdeki Kosovalı  sığınmacıların çoğunun  

Birliğine üye olan bazı ülkelere kıyasla, azınlık Kosovadaki evlerini ve tüm diğer mülklerini sattıklarını 

topluluklarının iyi bir şekilde Kosova toplumuna iddi aedip, onların geri dönmeleriyle Kosovanın küçük 

entegre olduklarını ortaya attılar. Fakat Kosovada en bütçesine güçlükler yaratacağını belirttiler. Yeniden 

önemli sorunlardan birini, sadece bu topluluklar için vatandaşlığa sahip olmak için sadece 3.5 milyon 

değil, Kosovanın tüm vatandaşları için işsizlik oranının euronun gerktiğini belirterek onlar, tüm topluluklara ait 

yüksek olamsı ve ülkenin zayıf ekonomi gelişmesi teşkil vatandaşlarımızın geri dönmesi ve onların Kosova 

etmektedir. Onlar, Kosova ve onun halkına sunmuş toplumuna yeniden entegre olmasıyla ilgili sürecin 

olduğu katkılarından dolayı Belçikaya teşekkürlerini Belçika ile Avrupa Birliğinin diğer ülkeleri tarafından 

sunup, aynı zamanda Belçika Bakanından, yıllar önce mecburen desteklenmesinin gerekli olduğunu 

gçö eden vatandaşlarımızn Belçika toplumuna entegre vurguladılar.  

olması ve genç sığınmacıların geri geri dönmesi ve 

Belçika'dan geri dönenler

 REA temsilcileri Belçika Göçler Bakanı De Blok'u kabul etti
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Kosova için sorumlu Lawrence Meredith Seçimler Yasasının değişmesine ait iki ad-

taraf ından yönet i len  f iz ib i l i ten in  hoc komisyon başkanları Arsim Bajrami 

d e ğ e r l e n d i r i l m e s i n e  a i t  A v r u p a  ile Haki Demolli. 
Kosovadaki Avrupa Birliği Ofisi Şefi Komisyonunun veri toplama ekibi, bu gün 
Samuel Zbogarın da hazır bulunduğu bu M e c l i s i n  d ö r t  k o m i s y o n  b a ş k a n ı  
toplantıda, bu ziyaretin Kosovaya ait tarafından ortak bir toplantıda karşılandı. 
fizibilitenin değerlendirilmesiyle ilgili Sözkonusu komisyon başkanları şunlardır: 
gerçeklerin tasdik edilmesi amacıyla Avrupa Entegrasyonu Komisyon Başkanı 
y a p ı l d ı ğ ı  v e  b u n l a r ı n  i ç i n d e  Lutfi Haziri, Dışişleri Komisyon Başkanı 
bulunduğumuz yılın ekim ayı süresince Albin Kurti, ve Anayasa değişikliği ile 

Ülkenin Avrupa Birliğine entegre edilmesi için Kosova siyasetçileri arasında gereken 
fakir birliği mevcut 
Avrupa Birliği ülkelerinden, üniversite öğrencileri ve kültür ile spor alanındaki 
kişiler ve iş adamları için vizelerin kolaylaştırılması talep edilmektedir 
Cumhurbaşkanının seçilmesine ait tüm Anayasa değişiklikleriyle birlikte Kosova, 
parlamanto egemenliği elemanlarıyla devlet olmaya devam ediyor 
Seçimlerle ilgili Yasanın Değişmesine ait ad-hoc komisyonu, seçim bölgelerinin 
saptanması ve milletvekillerine ilişkin listelerin belirlenmesi doğrultusunda 
güçlüklerle karşılaştı

Komisyon Başkanları, fizibilitenin değerlendirilmesine 

ait Avrupa Komisyonu ekibiyle görüştü 

yayınlanmasının beklendiği belirtildi.  yardımcısı ve beş başkan davet edilmiştir. 
Avrupa Entegrasyonu Komisyon Başkanı Konuşmasının devamında Komisyon 
Lutfi Haziri, Brükselden gelen heyeti, Başkanı Haziri, kamu yönetimin reformu, 
Kosovanın Avrupa Birliğine entegre Anayasanın değişmesi, seçim siteminin 
edilmesi süreci ve bu süreçte Kosova değişmesi ve Avrupa Birliği ülkelerinden 
Meclisinin rolü hakkında bilgilendirdi. dönen kişilerin yeniden entegre edilmeleri 
Milletvekili Hazirinin sözlerine göre, ve yeniden vatandaşlığa sahip olmaları 
Avrupa entegrasyonuyla ilgili Kosova yönünde yapılan çalışmalar hakkında da 
siyasetçileri arasında gereken fakir birliği katılımcıları haberdar etti.
mevcuttur. Milletvekili Hazirinin ifadesine Anayasa değişikliğine ait Komisyon 

göre, Avrupa Birliğine entegre edilme Başkanı Arsim Bajrami, toplantıda hazır 
sürecine ilişkin süreçler hakk ında bulunanlara başkanlığını yaptığı ad-hoc 
s ö z k o n u s u  K o m i s y o n d a  r a p o r u n  komisyonunun çalışmaları hakkında bilgi 
sunulmas ı  amac ıyla  üç  Başbakan verdikten sonra, 

Meclis tarafından ülke yöneticisinin gözetlenmesi hakkında da bahsetti. 

seçilmesi sırasında meydana gelen bu tür Seçimlere ait Yasanın değişmesiyle ilgili ad-

bunalımların önlenmesi amacıyla, ilke hoc Komisyonu Başkanı Haki Demolli, 

cumhurbaşkanının doğrudan doğruya Brükselden gelen heyeti sözkonusu 

vatandaşlar tarafından seçilmesiyle ilgili komisyonun şimdiye kadar yapmış olduğu 

ortaya atılan önerilere özel olarak değindi. çalışmaları ve karşılaşmış olduğu güçlükleri 

Onun sözlerine göre, Anayasadaki bütün hakkında bilgilendirdi, özellikle seçim 

bu değ işmeler  sayes inde  Kosova ,  bölgelerinin saptanması ve milletvekilleri 

parlamento egemenliği elemanlarıyla devlet listelerine değindi. Onun sözlerine göre, 

olmaya devam ediyor.  Milletvekili  Seçimler Yasasına ilişkin olan hukuki 

Bajraminin değerlendirmesine göre, değişmeler gereken şekilde değişmiştir, 

Anayasada yapılması önerilen değişmeler, fakat politik konular açısından bazı 

eylül ayı içerisinde onaylanacak ve bununla güçlüklerle karşı karşıya gelinmiştir. 

b i r l i k t e  b u  c u m a  g ü n ü  K o s o v a  Konuşmasının devamında milletvekili 

bağımsızlığının uluslararası denetiminin Demolli, sözkonusu komisyonun, sivil 

sona ermesine ilişkin olan 22 yasanın toplum, Kosovadaki uluslararası faktörlerle 

tamamlanması ile değişmesine ait Yasa çok sayıda temasların gerçekleştiğini ve 

Tasarısı da kabul edilecektir. Bu safhada ayn ı  zamanda ülke vatandaşlar ıyla 

ülke yasamasının karşılaşmış olduğu temel tartışmaların yürüttüldüğüni belirterek, 

sorunlar arasında milletvekili Bajrami, Seçim Yasasıyla saptanan konular hakkında 

onaylanması amacıyla Meclise gelen tutumlarını ortaya atmaları amacıyla politik 

yasaların kalitesi, onların birleşmesi, parti liderleri tarafından iki önmeli 

verimli parlamento denetiminin eksikliği ve görüşmenin gerçekleşmediğini de dile 

aynı zamanda yasaların uygulanmasının getirdi. 

 Dışişleri Komsiyonu Başkanı Albin Kurti, yöneticisi Lawrence Meredith, Kosovada 

tanıma için lobicilik planına etki eden yapılacak olan çok sayıda görüşmelerden 
Kosovanın çok sayıda hükümet görevlisi sonra ortaya atılacak olan gerçekler esasına 
tarafından dış siyaset planıyla ilgili dayanarak, Kosovaya ait fizibilitenin 
yetkilerinin karıştırıldığını dile getirdi. değerlendirilmesiyle ilgili bir rapor 
Milletvekili Kurtinin değerlendirmesine hazırlayacağını ve bu raporda hukuk 
göre, Kosova Hükümetinin sorumsuzluğu üsütünlüğü, kamu yönetimin reformu, ve 
ve Meclisin zayıflığı yüzünden, Kosovadaki aynı zamanda serbest piyasaya erişim ile 
politik yaşamına ilişkin feudalism eğilimleri toplulukların entegrasyonu hakkındaki 
gittikçe atmaktadır. Milletvekili Kurti aynı konuların kapsanacağını belirtti.”Sizlerden 
z a m a n d a ,  m i l l e t v e k i l l e r i n  e s a s l ı  fizibilite çalışmasını detekleminizi ve 
tartışmalarını imkansız hale getirilmesi Kosovanın fakir birliğini kutlamanızı ve 
amacıyla, ülke yasamasını verimlilik bununla birlikte Avrupa gündemini 
tuzağına sokmas ı  doğrul tusundaki  desteklemenizi  bekl iyorum”,  diyen 
eğilimlerin de gittikçe arttığını ortaya attı. 

Meredith, bunun Kosovanın Avrupa 
Fizibilitenin değerlendirilmesine ait Avrupa 

Birliğine entegre edilmesi için önemli 
Komisyonunun veri toplama heyeti 

faktörlerden birini teşkil ettiğini vurguladı.
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Kosova için sorumlu Lawrence Meredith Seçimler Yasasının değişmesine ait iki ad-

taraf ından yönet i len  f iz ib i l i ten in  hoc komisyon başkanları Arsim Bajrami 

d e ğ e r l e n d i r i l m e s i n e  a i t  A v r u p a  ile Haki Demolli. 
Kosovadaki Avrupa Birliği Ofisi Şefi Komisyonunun veri toplama ekibi, bu gün 
Samuel Zbogarın da hazır bulunduğu bu M e c l i s i n  d ö r t  k o m i s y o n  b a ş k a n ı  
toplantıda, bu ziyaretin Kosovaya ait tarafından ortak bir toplantıda karşılandı. 
fizibilitenin değerlendirilmesiyle ilgili Sözkonusu komisyon başkanları şunlardır: 
gerçeklerin tasdik edilmesi amacıyla Avrupa Entegrasyonu Komisyon Başkanı 
y a p ı l d ı ğ ı  v e  b u n l a r ı n  i ç i n d e  Lutfi Haziri, Dışişleri Komisyon Başkanı 
bulunduğumuz yılın ekim ayı süresince Albin Kurti, ve Anayasa değişikliği ile 

Ülkenin Avrupa Birliğine entegre edilmesi için Kosova siyasetçileri arasında gereken 
fakir birliği mevcut 
Avrupa Birliği ülkelerinden, üniversite öğrencileri ve kültür ile spor alanındaki 
kişiler ve iş adamları için vizelerin kolaylaştırılması talep edilmektedir 
Cumhurbaşkanının seçilmesine ait tüm Anayasa değişiklikleriyle birlikte Kosova, 
parlamanto egemenliği elemanlarıyla devlet olmaya devam ediyor 
Seçimlerle ilgili Yasanın Değişmesine ait ad-hoc komisyonu, seçim bölgelerinin 
saptanması ve milletvekillerine ilişkin listelerin belirlenmesi doğrultusunda 
güçlüklerle karşılaştı

Komisyon Başkanları, fizibilitenin değerlendirilmesine 

ait Avrupa Komisyonu ekibiyle görüştü 

yayınlanmasının beklendiği belirtildi.  yardımcısı ve beş başkan davet edilmiştir. 
Avrupa Entegrasyonu Komisyon Başkanı Konuşmasının devamında Komisyon 
Lutfi Haziri, Brükselden gelen heyeti, Başkanı Haziri, kamu yönetimin reformu, 
Kosovanın Avrupa Birliğine entegre Anayasanın değişmesi, seçim siteminin 
edilmesi süreci ve bu süreçte Kosova değişmesi ve Avrupa Birliği ülkelerinden 
Meclisinin rolü hakkında bilgilendirdi. dönen kişilerin yeniden entegre edilmeleri 
Milletvekili Hazirinin sözlerine göre, ve yeniden vatandaşlığa sahip olmaları 
Avrupa entegrasyonuyla ilgili Kosova yönünde yapılan çalışmalar hakkında da 
siyasetçileri arasında gereken fakir birliği katılımcıları haberdar etti.
mevcuttur. Milletvekili Hazirinin ifadesine Anayasa değişikliğine ait Komisyon 

göre, Avrupa Birliğine entegre edilme Başkanı Arsim Bajrami, toplantıda hazır 
sürecine ilişkin süreçler hakk ında bulunanlara başkanlığını yaptığı ad-hoc 
s ö z k o n u s u  K o m i s y o n d a  r a p o r u n  komisyonunun çalışmaları hakkında bilgi 
sunulmas ı  amac ıyla  üç  Başbakan verdikten sonra, 

Meclis tarafından ülke yöneticisinin gözetlenmesi hakkında da bahsetti. 

seçilmesi sırasında meydana gelen bu tür Seçimlere ait Yasanın değişmesiyle ilgili ad-

bunalımların önlenmesi amacıyla, ilke hoc Komisyonu Başkanı Haki Demolli, 

cumhurbaşkanının doğrudan doğruya Brükselden gelen heyeti sözkonusu 
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Meredith, bunun Kosovanın Avrupa 
Fizibilitenin değerlendirilmesine ait Avrupa 

Birliğine entegre edilmesi için önemli 
Komisyonunun veri toplama heyeti 

faktörlerden birini teşkil ettiğini vurguladı.
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Meclis Başkanı Dr.Jakup Krasniqi, Maden gerçekleşmesine katkı sunmaya etkide 

v e  M i n e r a l l e r e  a i t  B a ğ ı m s ı z  bulunacaktır. 
Meclis Başkanına bilgi veren Müdür Komisyonuyla (MMBK) bir toplantı 
Tmava, zorluklar arasında Madencilik düzenledi. 

Bu ziyaret için teşekkürlerini sunduktan Stratejisinin onaylanmamasının da 

sonra Müdür Tmava, toplantıda hazır olduğunu belirtip, konuyla ilgili Meclisin 

bulunanlara bu Ajansın elde etmiş seferber olması ve destek sunması 

olduğu başarıları ile hedefleri ve MMBK- talebinde bulundu.
Bu arada Meclis Başkanı mineraller nın seferberberlikleri hakkında bilgi 
kaynaklarının ağırlığından bahsederken verip, Yasanın uygulanması fonksiyonu 
şunları dedi: “ Herkez için herkesin doğrultusunda uygun kurumlar arasında 
zengin l iğ in in  i s i t i fade  edi lmes i ,  eylemlerin uyumlaştırılmasına yönlendi. 
tranzisyon toplumlarda kolay değildir ve Konuşmasının devamında Tmava, Meclis 
olumsuz olaylara karşı savaşımda Başkanına kumtaşı eksploatasyonunun 
bulunmak güçlüklerle karşı karşıya ilegal operatörlerinin giderilmesi ve 
gelmek demektir.  Sizin kapsam ış ilegal operatörlere karşı yapılan hacizler 
olduğunuz alan, ülkenin çıkarı için en yönünde sarfedilen çabalar hakkında 
önemli alanlardan biridir”. bilgi verip, bu eyleme karşı savaşım 
Konuşmasının sonunda Meclis Başkanı, doğrultusunda “Zhavori” Derneğiyle 
müdür Tmava ve Yönetim Kurulu derin işbirliğinde bulunduklarını bildirdi.
üyelerine, KPMM hedeflerinin yerine Meclis toplantılarının birinde onaylanan 
getirilmesi doğrultusunda Meclisin  madencilik kirasına ve 2011 yılına ait 
karşılıksız destekete bulunacağını dile KPMM Raporuna değinirken, Müdür 
getirdi.Tmava bunların oldukça başarılı sonuçlar 

olduğunu ve KPMM hedeflerinin 

Kosova Meclisi milletvekilleri

Amerikan Kongresinde Seminer

-  Amerikan kongresmenleri entegrasyon süreçleri ve  Kosova'yı hala tanımayan 
ülkeler tarafından tanımaların artmasında  Kosova'yı daha fazla destekleyeceklerine 
dair iradelerini dile getirdiler.
-  Kosova devletinin imarında sunduğu katkısı için ABD'ye takdirname

ABD Kongresi milletvekillerinin daveti Örgütleyiciler ve temsilcileri selamladıktan 

üzere Kosova Meclisi milletvekilleri: Teuta sonra Flora Brovina,  özellikle eğitim 

Sahatçia, Flora Borvina ve Donika Kadaj- a l a n ı n a  v u r g u  y a p a r a k ,  K o s o v a  

Bujupi Temsilciler Meclisinin Demokrasiye kadınlarının kazanımlarından katılımcılara 

ait Partnerlik tarafından örgütlenen bilgi verdi.  Brovina, Kosova'da eşit bir 

seminere katıldılar. şeki lde  k ız lar  o lduğu gibi  erkek 
Kosova Meclisi milletvekilleri ABD çocuklarının da eğitim gördüklerini iyi 
Y a s a m a  s t r ü k t ü r ü  k o n u s u n d a  ama kadınların istihdam alanında hala 
bilgilendirildiler, oysa kongresmenler  ve beklentilerin gerçekleşmediğini söyledi. 
temsilciler ile  gerçekleşen görüşmeler Donika Kadaj-Bujupi bu vesileyle yaptığı 

süresince kadın yöneticiler ve seçmenler konuşmada,  son on yı l  süresince 

ile temasların geliştirilmesi, politikalar Kosova'da elde edilen ilerlemeye rağmen, 

programlarının ileriye götürülmesi için  bu ülkenin hala büyük güçlükleri 

araştırma çalışmalarının kullanılması, olduğunu ve bu güçlükleri yasaların 

seçmenler ile iletişim v.s. gibi  konuları uygulanması ,  re formlar  eksikl iğ i ,  

görüştüler. yolsuzlukla mücadele, yaşam standardının 
Seminer açılışında konuşan milletvekili artırılması, kadınların ekonomik olarak 
Teuta Sahatçia Kosova heyeti adına bu g ü ç l e n m e s i  y o l u y l a  y o k s u l l u ğ u n  
davet ve ABD'nin Kosova devletinin azaltılması olduğunu ileri sürdü.
imarında Kosova'ya verdiği ve vermekte Kosova milletvekilleri kongresmenler 

olduğu desteği için teşekkür etti. Bayan David Dreirer, David Price ve Susan Davis 

Sahatçia Kadın Milletvekilleri Grubunun ile görüştüler. Kosova heyeti ayrıca ABD 

(GGD)  Bayan Madeline Albright'ın Dışişleri Bakanlığından kadınların küresel 

Kosova'ya gelmesi vesilesiyle Temmuz konularına ait devlet büyükelçisi Melanne 

2005 yılında kurulduğunu belirtti. Sahatçia Verver ile de bir araya geldi. 

M i l l e t v e k i l l e r i  a y r ı c a  A m e r i k a  ayrıca Kosova kurumlarına sunduğu 

Kongresinin kongresmenleri  Mali  katkısı, parlamento komisyonlarının 

Hizmetler Komitesinden Gven More, çalışmalarında özellikle Meclise  ve 

Cyntia Lummis, Lois Capps, Kay Gran ger  panellerin organize edilmesinde  değişik 

şekillerde sunduğu katkısı için  Kosova'da ve NitaLowey tarafından da kabul edildi. 

NDI' ye de teşekkür etti.

Kosova'nın Madencilik 

Stratejisi bir an önce onaylanmalı

Hedeflerin yerine getirilmesi doğrultusunda Komisyonun karşılıksız 
desteği olacaktır

               Maden ve Minarallere ait Bağımsız Komisyonla toplantı   (MMBK)
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Kosova Meclisinin IV. Yasamasında Strüktürler

Meclisin Başkanlık Kurulu, Meclis Başkanı ve asbaşkanlardan oluşur ve şu sıralamaya göre yer alırlar:

1 – Meclis Başkanı Jakup Krasniqi, PDK
1 - asbaşkan seçimlerde oy çoğunluğunu kazanan partiye aittir, Xhavit Haliti, PDK
1 – asbaşkan ikinci muhalefet partiye aittir, Glauk Konjufca, VV
1 – asbaşkan milli azınlıklara aittir, Petar Miletiç, SLS
1 – asbaşkan diğer azınlıklara aittir, Enis Kervan, 6 +

Meclisin Başkanlık Kurulu

Parlamento Grupları

Meclis, Meclisin toplantısında onaylanan Meclisin Başkanlık Kurulu tarafından hazırlanan takvim ve 
çalışma programına göre çalışmalarını gerçekleştirir.
Meclisin Başkanlık Kurulu kararları her zaman anlayış ile karşılanır.

Meclis yönetmeliği parti eğilimi ya da siyasi yönelimlerine göre parlamento gruplarını kurabilme imkanını tayin 

eder. Bir parlamento grubunun oluşturulması ve varlığını sürdürebilmesi için en azından 6 üyesi olması gerekir. 

Her parlamento grubu başkanını seçer ve bu kişi o grubu Meclisin gerçekleştirmekte olduğu tüm faaliyetlerinde 

temsil eder. 
Parlamento gruplarının oluşumu Yasama süresince değişebilir. Her milletvekilinin kendi iradesi esasınca bir 

parlamento grubunda yer almak ya da uzaklaşmak hakkı vardır.

Meclis Komisyonları 

                      Kosova Cumhuriyeti Anayasası 
                                   Madde 77

1.  Kosova Meclisi daimi komisyonları, işlevsel komisyonları ve Meclisin siyasi oluşumunu 
yansıtan ad-hoc komisyonları atar.
2.  Tüm milletvekillerinin üçte birinin (1/3) talebiyle Meclis soruşturma konuları dahil olmak 
üzere, özel bir konuya ait komisyonu tayin eder.
3.  Yönetimler ve komisyonların prosedürleri Meclis Yönetmeliği ile tanımlanır.

Bir sürü yasanın getirilmesi ve değiştirilmesi için acil gereksinimler, Kosova 

devletinin genel yaşamında demokrasinin mecburen uygulanması, seçim sisteminin 

mükemmelliği ve temsilcileri (milletvekilleri) sayesiyle karar almada halkın katılımı,  

10 yılın geçmesine rağmen kurumsal gelenek denen durum eksikliği, kurumsal ve 

parlamento demokrasisinin daha tam bir şekilde tanınması için bugün bir mecburiyeti 

oluşturmaktadır. Kosova'da kaydedilen ve kaydedilmekte olan hızlı gelişmeler, 

toplum olarak açılması gereği, tüm sınır, bölgesel ve daha geniş olarak ülkelerle  

ekonomik ile siyasi ilişkilerin kurulması, Kosova'da parlamenter demokrasinin nasıl 

fonksiyon ettiği ve özellikle Kosova Cumhuriyeti Meclisinin nasıl fonksiyon ettiğine 

dair  bir görüntüyü vermemizi yükümlü kılmaktadır. 

KOSOVA MECLİSİNİ TANIYALIM

 Kosova Meclisi, resmi olarak adlandırılan Kosova Cumhuriyeti 
Meclisi, Kosova Cumhuriyetinde milletvekillerinin tek strüktürüdür. 
       -   Kosova Meclisinin 120 milletvekili var,  bunlardan 100'ü serbest 
oylama ile diğer 20 ise oylama yapılmadan seçilir ve azınlıklar 
sıralarındandır. Milletvekillerin % 30'u kadınlardır ve yasa ile 
bağlayıcıdır.
       -  Meclis, dört yıllık bir süre için hizmette bulunmak amacıyla 
seçilen Meclis milletvekillerinden oluşur.
       -  Dört yıl süresince Meclis görevinin yerine getirilmesi Yasama 
adını taşır. Şimdiye kadar Kosova Meclisi üç Yasamayı 
gerçekleştirmiştir ve  bu sırasıyla IV Yasamadır.
      -  Kosova Meclisinin görevi yasaları onaylamak ve  Hükümet 
üzerinde kontrolü gerçekleştirmektir.
Yasa tasarıları genel olarak  Bakanlar Kurulu tarafından hazırlanır ve  
daha sonra görüşülüp tartışıldığı Meclise sunulur. Meclis bir yasayı 
onayladıktan sonra Kosova Cumhurbaşkanına gönderilir, 
cumhurbaşkanı ise  ilan eder ya da yeniden görüşülmesi için geri 
gönderir.

   -  Meclis aynı zamanda Cumhurbaşkanını seçer, Başbakan ve bakanların atanması için Cumhurbaşkanının 
buyruklarını görüşür, ayrıca Bakanlar Kurulunun politik programını onaylar.
      -  Meclis yıl boyunca iki oturumu gerçekleştirir. İlk oturum Ocak ayı ortasında başlar ve genelde yaz 
mevsiminin ortasına kadar sürer, ikinci oturum ise Eylülde başlar ve gelecek yıla ait ülke bütçesini Meclisin 
onaylamasından sonra,  genelde Aralık ayında sonlandırılır. 

Kosova Meclisi görevini sürekli olarak 2002 yılından bu yana gerçekleştirmektedir. Bu 10 yıl süresince şu 
Yasamalar gerçekleşmiştir:
    1 – I. Yasama,  2002 – 2004 Başkan Nexhat Daci, LDK
    2 -  II. Yasama, 2004 – 2007 Başkanlar Nexhat Daci ve Kol Berisha, LDK
    3 -  III. Yasama, 2008 – 2010 Başkan Jakup Krasniqi, PDK
    4 -  IV. Yasama, 2001 ve devam ediyor, Başkan Jakup Krasniqi, PDK     

     Kosova'da Parlamento Demokrasisi

Meclisin rolü
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1 – asbaşkan diğer azınlıklara aittir, Enis Kervan, 6 +
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1.  Kosova Meclisi daimi komisyonları, işlevsel komisyonları ve Meclisin siyasi oluşumunu 
yansıtan ad-hoc komisyonları atar.
2.  Tüm milletvekillerinin üçte birinin (1/3) talebiyle Meclis soruşturma konuları dahil olmak 
üzere, özel bir konuya ait komisyonu tayin eder.
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dair  bir görüntüyü vermemizi yükümlü kılmaktadır. 

KOSOVA MECLİSİNİ TANIYALIM

 Kosova Meclisi, resmi olarak adlandırılan Kosova Cumhuriyeti 
Meclisi, Kosova Cumhuriyetinde milletvekillerinin tek strüktürüdür. 
       -   Kosova Meclisinin 120 milletvekili var,  bunlardan 100'ü serbest 
oylama ile diğer 20 ise oylama yapılmadan seçilir ve azınlıklar 
sıralarındandır. Milletvekillerin % 30'u kadınlardır ve yasa ile 
bağlayıcıdır.
       -  Meclis, dört yıllık bir süre için hizmette bulunmak amacıyla 
seçilen Meclis milletvekillerinden oluşur.
       -  Dört yıl süresince Meclis görevinin yerine getirilmesi Yasama 
adını taşır. Şimdiye kadar Kosova Meclisi üç Yasamayı 
gerçekleştirmiştir ve  bu sırasıyla IV Yasamadır.
      -  Kosova Meclisinin görevi yasaları onaylamak ve  Hükümet 
üzerinde kontrolü gerçekleştirmektir.
Yasa tasarıları genel olarak  Bakanlar Kurulu tarafından hazırlanır ve  
daha sonra görüşülüp tartışıldığı Meclise sunulur. Meclis bir yasayı 
onayladıktan sonra Kosova Cumhurbaşkanına gönderilir, 
cumhurbaşkanı ise  ilan eder ya da yeniden görüşülmesi için geri 
gönderir.

   -  Meclis aynı zamanda Cumhurbaşkanını seçer, Başbakan ve bakanların atanması için Cumhurbaşkanının 
buyruklarını görüşür, ayrıca Bakanlar Kurulunun politik programını onaylar.
      -  Meclis yıl boyunca iki oturumu gerçekleştirir. İlk oturum Ocak ayı ortasında başlar ve genelde yaz 
mevsiminin ortasına kadar sürer, ikinci oturum ise Eylülde başlar ve gelecek yıla ait ülke bütçesini Meclisin 
onaylamasından sonra,  genelde Aralık ayında sonlandırılır. 

Kosova Meclisi görevini sürekli olarak 2002 yılından bu yana gerçekleştirmektedir. Bu 10 yıl süresince şu 
Yasamalar gerçekleşmiştir:
    1 – I. Yasama,  2002 – 2004 Başkan Nexhat Daci, LDK
    2 -  II. Yasama, 2004 – 2007 Başkanlar Nexhat Daci ve Kol Berisha, LDK
    3 -  III. Yasama, 2008 – 2010 Başkan Jakup Krasniqi, PDK
    4 -  IV. Yasama, 2001 ve devam ediyor, Başkan Jakup Krasniqi, PDK     

     Kosova'da Parlamento Demokrasisi

Meclisin rolü
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Meclis personeli

Meclis personeli, Meclis etkinliğinin gelişmesi için gereken koşullar ı sağlar. Bu personelin en yüksek sivil görevlisi 
Genel Sekreterdir. Meclis personeli ikiye ayr ılmıştır: Meclis Başkanına hizmette bulunan politik personeli ve Genel 
Sekretere bağlı olan sivil personel.

( Gelecek sayıda devam edecek).

İşlevsel Komisyonlar

1- Dışişleri Komisyonu
2- Eğitim, Kültür, Gençlik, Spor, Kamu İdari, Yerel Yönetim ve Medyalar Komisyonu
3- Ekonomi gelişme, Altyapı, Ticaret ve Endüstri Komisyonu
4- Sağlık, Çalışma ve Sosyal koruma Komisyonu
5- Tarımcılık, Ormancılık, Yaşam ortamı ve Alan planlama Komisyonu
6- İçişleri, Güvenlik ve Kosova Güvenlik Güçlerinin denetlenmesi Komisyonu
7- Kosova İstihbarat Ajansının denetlenmesi Komisyonu
8- Kamu Finansilerin denetlenmesi Komisyonu
9- İnsan hakları, Cinsiyet eşitliği, Kayıp kişiler ve Dilekçeler Komisyonu

Milletvekilleri

Milletvekili en yüksek yasama organı olan Kosova Meclisinde halkın seçilen temsilcisidir. O, Anayasa ve yasa ile 

tayin edilen görevlerini gerçekleştirmesi süresince özel bir statüye sahiptir. Milletvekilinin sıralı olarak Meclis 

toplantılarında, komisyonlar toplantılarında ve Meclisin Yönetmeliği ile uyumlu olarak Meclisin  tüm diğer 

faaliyetlerinde  yer alma hakkı vardır ve bununla görevlidir. 
Milletvekili, kendi konuşmaları, tartışmaları, ifadeleri, önerileri, soruları, gensorular ve bununla birlikte Meclisteki 

oyu sayesinde kendi görüşünü ve temsil etmiş oldu ğu seçmenlerin görüşünü ortaya atmaya özgürdür. Komisyon 

sayesinde milletvekili, yasalar ın uygulanması, Meclis kararları, Bakanlar Konseyinin yasa akitleri, bakanlar ın yasa 

akitleri ve devlet kurumları ile yerel idare tarafından önerilen yasa akitleri üzerine denetimi gerçekleştirir.
Meclis bileşik yasa maddelerinin, yasal önerilerin ve diğer belirli konuların görüşülmesi için özel bir komisyonu 

seçebilir.
Bakanlar Kurulu ya da tüm milletvekillerinin dörtte birinin (1/4) talebi üzere Meclis, özel bir konunun 

görüşülmesi için  kendi oluşumunda bir soruşturma komisyonunu tayin etmesi gerekir. 

-  Komisyonun kapalı kapılar ardında toplantısını yapmasını kararlaştırması durumları hariç, komisyonların 

toplantıları her zaman açıktır. Komisyonların toplantıları süresince, bu komisyonun üyesi olmayan milletvekilleri 

ya da davet edilen başka kişiler bu toplantılara katılabilir, ancak oy kullanma hakkı yoktur.
-  Bakanlar Kurulunun her üyesinin komisyonlar toplantılarına ya da Meclis oturumlarına katılma hakkı vardır. 

Daimi Komisyonlar

1 – Bütçe ve Finansi Komisyonu
2 – Yasama ve Yargı Komisyonu
3 – Geri dönüş ve Toplulukların Hak ve Çıkarları Komisyonu
4 – Avrupa Entegrasyonları Komisyonu

Meclise sunulan tüm yasa tasarıları bu komisyonlar tarafından görüşülmesi gerekir ve düşünceleriyle ilgili 
raporlar yasa tasarısına ait işlevsel komisyon tarafından hazırlanan değiştirgeler ile birlikte nihai rapora ilave 
edilir.
Daimi komisyonların raporları yasa tasarısının bütçe sorunlarıyla, Anayasa ve diğer yasalar maddeleri ile 
uyumluluğu, toplulukların olası haklarının ihlali ve acqui communitare ile uyumluluğuyla ilgili düşüncelerini 
sunar.

-  Sayı olarak daha küçük olan grupların etkili temsili için  bir milletvekili  iki parlamento komisyonunun üyesi 
olabilir.

Komisyonların temel ödevlerini sayıyoruz: onların özelliğine göre yasa tasarılarının görüşülmesi, Bakanlar Kurulu 
yasasının yürürlüğü ile normatif akitler ve kararlarsın tartışılması ve yasaların etkisi için incelemelerin 
gerçekleşmesi.
-  Komisyonların, bakanlar ya da  diğer merkezi kurumlar yöneticilerinden raporlar, bilgiler ve açıklamayı isteme 
hakkı vardır ve  her seferinde bir hataya uğradıkların da, bunların düzeltilmesi için Meclis ya da Bakanlar 
Kuruluna ilgili önerilerde bulunurlar.

   -  Komisyonlar, tüm faaliyetleri süresince ilgili sektörlere göre bakanlıklar ve devletin diğer organlarını izler. 
Komisyonlar karar tasarılarını, proje kararlarını, rezolusyon ya da açıklamaları hazırlar ve daha sonra 
görüşülmesi ile onaylanması için Meclise sunar.
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Slovakya, Kosova'yı bağımsız ve egemen devlet olarak tanımalı. Bu, Kosova'nın 

Avrupa Birliğine entegre olmasını kolaylaştıracaktır, dedi Krasniqi 
Arvupa Birliğine entegre olmanız için komşu ülkelerle ilişkileriniz iyi olmalı, 

olarak değerlendirdi Slovakya heyeti 

Meclis Başkanı Krasniqi Slovakya Parlamento heyetini 

kabul etti

Kosova Cumhuriyeti Meclis Başkanı konularını oluşturmaktaydı.
Dr.Jakup Krasniqi,  12 üyeden oluşan S l o v a k y a  h e y e t i n d e  h o ş g e l d i n  
Slovakya Parlamento heyetini kabul etti, dileklerinde bulunan Meclis Başkanı Dr. 
bunların arasında analistler, sivil toplum Jakup Krasniqi, bu ziyaretin Kosova ve 
temsilcileri ve medya temsilcileri onun vatandaşlarıyla ilgili doğrudan 
bulunmaktaydı. doğruya bir görüntüye sahip olmaları 
Ülkedeki güncel politik gelişmeler, için olanak sağlayacağını belirtti.
komşu ülkelerle iyi ilişkilerin kurulması, Kosovanın geçmiş olduğu tarihinden 
Prişt ine-Belgrad teknik diyaloğu, bahsederken ve bağımsızlığın ilan 
Kosovadaki toplulukların durumu, edilmesinden sonra Kosovanın elde etmiş 
denetimli bağımsızlık sürecinin sona olduğu sonuçları ve halen karşılaşmış 
ermesi ve EULEX-in rolü, Kosova Meclis olduğu zorlukları ortaya atarken, Meclis 
Başkanı Dr. Jakup Krasniqinin Slovakya Başkanı Krasniqi, şimdiye kadar Kosova 
heyetiyle yapmış olduğu görüşmenin devletinin BMÖ-nün 90 devlet tarafından 

tanındığını dile getirdi. Konuşmasının Kukan ile iyi ilişkilerde olduğunu 
devamında Başkan Krasniqi, Uluslararası vurguladı.
Adalet Mahkemesinin kararını  da Bu münasebetle Başkan Krasniqi,  
hatırlattı, ki bu karara göre Kosova Slovakya devletine, Kosovayı bağımsız ve 
bağımsızlığının ilan edilmesi, uluslararası egemen devlet olarak tanıması isteminde 
hak ve bununla birlikte Kosovanın bulundu. “Avrupa Birliğinin tüm 
Uluslararası Para Fonu ile Dünya ülkelerinin, bununla birlikte Slovakya 
Bankasına üye olmasına aykırı değildir. devletinin de Kosovayı bağımsız ve 
Devamında Başkan Krasniqi, Kosovanın, egemen devlet olarak tanımalarını 
Avrupa Birliği ülkelerinin çoğuyla iyi istiyoruz. Bu, Kosovan ın Avrupa 
ilişkileri olduğundan bahsedip, özellikle B i r l i ğ i n e  e n t e g r e  o l m a s ı n ı  
ülkemizin Güneydoğu Avrupaya ait kolaylaştıracaktır”, dedi Başkan Krasniqi. 
Avrupa Parlamentosu heyeti şefi Eduard Bu görüşmede Meclis Başkanı Krasniqiye, 

31K U V E N D I30

Meclis Asbaşkanı Petar Miletiq, Dışişleri haysiyetli bir yaşama sahip olmayı 
Komisyonu Asbaşkanı Hydajet Hyseni, hakediyor. Kosova, Avrupa Birliği 
Avrupa Entegrasyonları Komisyonu entegrasyonlarına doğru ortak yolu 
Başkanı Lutfi Haziri, Kosova İçişleri, izlemek için Sırbistanla işbirliği yapmaya 
Güvenlik ve Güvenlik Gücü Denetimi hazırdır” dedi Meclis Başkanı Krasniqi. 
Komisyonu Başkanı Ahmet İsufi ve K o s o v a d a k i  S ı r p  t o p l u l u ğ u n u n  
milletvekilleri Albert Kinolli ile Fatmir durumundan bahsederken Başkan 
Xhelili eşlik etti.  Krasniqi, Sırp vatandaşlarının büyük bir 
A v r u p a  B i r l i ğ i n i n  f i z i b i l i t e n i n  bölümünün kurumsal ile kamu yaşamına 
incelenmesi ve vizelerin liberalizasyonu entegre olduklarını belirtip, Kosovada 
rehberi gibi iki en önemli belgeden yaşayan Sırp vatandaşları için ICO 
bahsederken Başkan Krasniqi, şimdilik çalışmasını da hatırlattı, ki bu çalışmaya 
bu iki evrağın Kosovanın tüm kurumları göre Sırp vatandaşları Kosovadaki 
tarafından daha derin bir şekilde kurumsal ile kamu yaşamın kısmı olmaya 
incelendiğini belirtip, devamında Kosova ve bununla birlikte Kosova Anayasasının 
ile Sırbistan arasındaki diyalog hakkında sunmuş olduğu hak ile özgürlükleri 
konuştu. istifade etmeye hazırdır.  
“ İki ulusa mensup halkımızın yaşam Devamında Meclis Başkanı Krasniqi, 
kalitesini değiştirmemiz amacıyla, Sırp Kosova Parlamentosundaki toplulukların 
tarafıyla işbirliğinde bulunmaya ve temsilciliklerine de değinip, kurumsal ile 
onlarla görüşmeye hazırız, çünkü kamu yaşamda azınlık topluluğunun 
Sırbistanda yaşayan Arnavutlar ve saygın temsilciliğe sahip olduğunu 
Kosovada yaşayan Sırplar daha rahat ve vurguladı.

Bu arada Meclis Asbaşkanı Petar Miletiq, Güvenlik ve Savunma Komitesi üyesi 
Kosova toplumuna entegre olmaları Martin Fedor, Meclis Başkanı Krasniqi ve 
amacıyla Kosovadaki sırpların daha b u  g ö r ü ş m e d e  h a z ı r  b u l u n a n  
kaliteli yaşamının örgütlenmesi için milletvekillerine konukseverlikleri için 
girişimlerin yapıldığına işaret ederken, teşekkürlerini sunduktan sonra, Slovakya 
Kuzey bölümdeki Sırpların entegre heyeti ziyaretinin araştırma özelliğini 
olmadığını, oysa güney bölümündeki taşıdığını belirtti. Diğerleri arasında Sayın 
Sırpların entegre olması için hala Fedor, Kosovanın Avrupa Birliğine 
çalışılmasının gerekli olduğunu belirtti. entegre olması için komşu ülkelerle iyi 
Miletiqin değerlendirmesine göre, Meclis i l işki lerde  bulunmas ın ın gerekl i  
ve Hükümette Sırplar oldukça iyi temsil olduğunu vurguladı.  
edilmektedir. Devamında milletvekili 
Miletiq, Anayasa reformalrı süreci 
hakkında da konuştu.
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Meclis Başkanı Krasniqi Slovakya Parlamento heyetini 

kabul etti

Kosova Cumhuriyeti Meclis Başkanı konularını oluşturmaktaydı.
Dr.Jakup Krasniqi,  12 üyeden oluşan S l o v a k y a  h e y e t i n d e  h o ş g e l d i n  
Slovakya Parlamento heyetini kabul etti, dileklerinde bulunan Meclis Başkanı Dr. 
bunların arasında analistler, sivil toplum Jakup Krasniqi, bu ziyaretin Kosova ve 
temsilcileri ve medya temsilcileri onun vatandaşlarıyla ilgili doğrudan 
bulunmaktaydı. doğruya bir görüntüye sahip olmaları 
Ülkedeki güncel politik gelişmeler, için olanak sağlayacağını belirtti.
komşu ülkelerle iyi ilişkilerin kurulması, Kosovanın geçmiş olduğu tarihinden 
Prişt ine-Belgrad teknik diyaloğu, bahsederken ve bağımsızlığın ilan 
Kosovadaki toplulukların durumu, edilmesinden sonra Kosovanın elde etmiş 
denetimli bağımsızlık sürecinin sona olduğu sonuçları ve halen karşılaşmış 
ermesi ve EULEX-in rolü, Kosova Meclis olduğu zorlukları ortaya atarken, Meclis 
Başkanı Dr. Jakup Krasniqinin Slovakya Başkanı Krasniqi, şimdiye kadar Kosova 
heyetiyle yapmış olduğu görüşmenin devletinin BMÖ-nün 90 devlet tarafından 

tanındığını dile getirdi. Konuşmasının Kukan ile iyi ilişkilerde olduğunu 
devamında Başkan Krasniqi, Uluslararası vurguladı.
Adalet Mahkemesinin kararını  da Bu münasebetle Başkan Krasniqi,  
hatırlattı, ki bu karara göre Kosova Slovakya devletine, Kosovayı bağımsız ve 
bağımsızlığının ilan edilmesi, uluslararası egemen devlet olarak tanıması isteminde 
hak ve bununla birlikte Kosovanın bulundu. “Avrupa Birliğinin tüm 
Uluslararası Para Fonu ile Dünya ülkelerinin, bununla birlikte Slovakya 
Bankasına üye olmasına aykırı değildir. devletinin de Kosovayı bağımsız ve 
Devamında Başkan Krasniqi, Kosovanın, egemen devlet olarak tanımalarını 
Avrupa Birliği ülkelerinin çoğuyla iyi istiyoruz. Bu, Kosovan ın Avrupa 
ilişkileri olduğundan bahsedip, özellikle B i r l i ğ i n e  e n t e g r e  o l m a s ı n ı  
ülkemizin Güneydoğu Avrupaya ait kolaylaştıracaktır”, dedi Başkan Krasniqi. 
Avrupa Parlamentosu heyeti şefi Eduard Bu görüşmede Meclis Başkanı Krasniqiye, 
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Meclis Asbaşkanı Petar Miletiq, Dışişleri haysiyetli bir yaşama sahip olmayı 
Komisyonu Asbaşkanı Hydajet Hyseni, hakediyor. Kosova, Avrupa Birliği 
Avrupa Entegrasyonları Komisyonu entegrasyonlarına doğru ortak yolu 
Başkanı Lutfi Haziri, Kosova İçişleri, izlemek için Sırbistanla işbirliği yapmaya 
Güvenlik ve Güvenlik Gücü Denetimi hazırdır” dedi Meclis Başkanı Krasniqi. 
Komisyonu Başkanı Ahmet İsufi ve K o s o v a d a k i  S ı r p  t o p l u l u ğ u n u n  
milletvekilleri Albert Kinolli ile Fatmir durumundan bahsederken Başkan 
Xhelili eşlik etti.  Krasniqi, Sırp vatandaşlarının büyük bir 
A v r u p a  B i r l i ğ i n i n  f i z i b i l i t e n i n  bölümünün kurumsal ile kamu yaşamına 
incelenmesi ve vizelerin liberalizasyonu entegre olduklarını belirtip, Kosovada 
rehberi gibi iki en önemli belgeden yaşayan Sırp vatandaşları için ICO 
bahsederken Başkan Krasniqi, şimdilik çalışmasını da hatırlattı, ki bu çalışmaya 
bu iki evrağın Kosovanın tüm kurumları göre Sırp vatandaşları Kosovadaki 
tarafından daha derin bir şekilde kurumsal ile kamu yaşamın kısmı olmaya 
incelendiğini belirtip, devamında Kosova ve bununla birlikte Kosova Anayasasının 
ile Sırbistan arasındaki diyalog hakkında sunmuş olduğu hak ile özgürlükleri 
konuştu. istifade etmeye hazırdır.  
“ İki ulusa mensup halkımızın yaşam Devamında Meclis Başkanı Krasniqi, 
kalitesini değiştirmemiz amacıyla, Sırp Kosova Parlamentosundaki toplulukların 
tarafıyla işbirliğinde bulunmaya ve temsilciliklerine de değinip, kurumsal ile 
onlarla görüşmeye hazırız, çünkü kamu yaşamda azınlık topluluğunun 
Sırbistanda yaşayan Arnavutlar ve saygın temsilciliğe sahip olduğunu 
Kosovada yaşayan Sırplar daha rahat ve vurguladı.

Bu arada Meclis Asbaşkanı Petar Miletiq, Güvenlik ve Savunma Komitesi üyesi 
Kosova toplumuna entegre olmaları Martin Fedor, Meclis Başkanı Krasniqi ve 
amacıyla Kosovadaki sırpların daha b u  g ö r ü ş m e d e  h a z ı r  b u l u n a n  
kaliteli yaşamının örgütlenmesi için milletvekillerine konukseverlikleri için 
girişimlerin yapıldığına işaret ederken, teşekkürlerini sunduktan sonra, Slovakya 
Kuzey bölümdeki Sırpların entegre heyeti ziyaretinin araştırma özelliğini 
olmadığını, oysa güney bölümündeki taşıdığını belirtti. Diğerleri arasında Sayın 
Sırpların entegre olması için hala Fedor, Kosovanın Avrupa Birliğine 
çalışılmasının gerekli olduğunu belirtti. entegre olması için komşu ülkelerle iyi 
Miletiqin değerlendirmesine göre, Meclis i l işki lerde  bulunmas ın ın gerekl i  
ve Hükümette Sırplar oldukça iyi temsil olduğunu vurguladı.  
edilmektedir. Devamında milletvekili 
Miletiq, Anayasa reformalrı süreci 
hakkında da konuştu.

K U V E N D I



Kosova-Arnavutluk ortak piyasasının kurulması 

ekonominin hızla gelişmesi olanağını sağlamaktadır 

Kosova Cumhuriyeti Meclis Başkanı Dr. 
Bu işbirliğin iki ülke için oldukça önemli J a k u p  K r a s n i q i ,  A r n a v u t l u k  
olduğunu belirten Bakan Panariti, bunun Cumhuriyeti Dışişleri Bakanı Edmond 
yörenin diğer ülkeleri için bir model Panaritiyi kabul etti ve kendisiyle iki 
olabileceğini değerlendirdi. Bakan ülkeler arasındaki işbirliği ve bu 
Panariti aynı zamanda, sınırın iki işbirliğin ileride daha da derinleşmesi 
tarafında altyapının inşa edilmesiyle olanağı hakkında görüşmede bulundu.

Mecl is  Başkan ı  Krasniqi ,  Bakan sağlanan oldukça büyük kolaylıklar 

Panaritiye Arnavutluk diplomasisinin sayesinde bu işbirliğin artması için 

başındaki yeni görevini kutladıktan olanakların var olduğunu belirtti. Bakan 

sonra, iki devlet arasında ve özellikle Panariti aynıca, gelişme ve entegrasyon 

saygın parlamentolar arasındaki iletişim alanında Kosovanın atmış olduğu kaliteli 

ile işbirliğin artmasından memnuniyetlik adımların oldukça önemli olduğunu 

duyduğunu dile getirdi. Aynı zamanda d e ğ e r l e n d i r e r e k ,  A r n a v ı t l ı k  

Meclis Başkanı Krasniqi, diğer alanlarda H ü k ü m e t i n i n  K o s o v a d a k i  t ü m  

da ilişkilerin güçlendirilmesi ve işbirliğin gelişmeleri büyük bir ilgiyle izlediğini 

artması için son yıllarda sağlanan vurguladı. Konuşmasının devamında  

alanların istifade edilmesi ağırlığından bağımsızlığın tanınmasının artmasıyla 

da konuşup, bu işbirliğin oldukça daha ilgili resmi Tiranın desteğini belirtip, 

k o l a y  o l d u ğ u n u  v u r g u l a d ı .  B u  Avrupa- Atlantik entegrasyon sürecinde 

münasebetle Meclis Başkanı Krasniqi, Arnavutluğun var olan tecrübesini 

Kosova ile Arnavutluk arasında ortak sunmaya hazır olduğunu vırguladı. 
Arnavutluk dış politikası şefi aynı piyasanın kurulması gerekliliğini ortaya 
zamanda kuzeyde İdari Ofisin açılması atarak, bunun iki ülkedeki ekonominin 
ve Ahtisari Planının uygulanmasıyla daha hızlı bir şekilde artmasına ve 
ilgili desteğini doğruladı. bununla birlikte işsizlik oranının 

azalmasına olumlu etkide bulunacağını 

vurguladı. 
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“Büyük bir ulustan bahsedildiğine şahidiz, bundan ötürü de dünyadaki devletler 

tarafından Kosova bağımsızlığının tanınmasını haklı buluyoruz”, dedi heyet 

yöneticisi 
Kosova'nın UNESCO-da dostları var

Kosova, yüzyıllar öncesine dayalı zengin kültürel 

geleneğine sahip

Kosova Cumhuriyetinin Meclis Başkanı Heyet yöneticisi Sn. Ali Zainal, bu 

Dr Jakup Krasniqi bugün başta Sn. Ali samimi kabul için teşekkürlerini 

Z a i n a l  o l m a k  ü z e r e  U N E S C O  sunduktan sonra, şöyle konuştu:” Büyük 

b ü n y e s i n d e  d a i m i  t e m s i l  e d e n  bir ulustan bahsedildiğine şahidiz, 

büyükelçilerle görüşmede bulundu. bundan ötürü de dünyadaki devletler 

Kosova ziyaretine gelen bu heyetin tarafından Kosova bağımsızlığının 

temel amacını, Kosovanın kültürel tanınmasını haklı buluyoruz. Kültüren 

mirası hakkında daha fazla bilgi mirasın ve doğal kaynakların korunması 

edinmek teşkil etmektedir.  Bu ziyaret a m a c ı y l a  K o s o v a d a  ü s t ü n  ç a b a  

için oldukça memnun kaldığını ve sarfedilmektedir”. Sözkonusu heyet, 

b ü y ü k e l ç i l e r i n  s u n m u ş  o l d u ğ u  Kosovada hüküm süren dini topluluklar 

katkılarından dolayı saygılarını sunan arasındaki ilişkilerin oldukça yüksek 

Meclis Başkanı Krasniqi, en yeni devlet seviyede olduğunu değerlendirdi. Onlar, 

olarak Kosovanın, yasalar, Anayasa ve Kosovanın UNESCO- da dostları  

vatandaşların kültürü sayesinde tüm olduğunu belirterek, Kosovanın bu 

vatandaşlara en yüksek standartları örgüt  çerçevresinde olmas ı  i ç in  

sunmaya çaba sarfettiğini belirtti. büyükelçilerin etkinliğ inin eksik 

Kosova devleti dini olmayan bir olmayacağını ortaya attılar. 
Konukların ilgisine özen gösterirken, savaştan çıkmıştır. Meclis Başkanı 
Meclis Başkanı Krasniqi Meclis oluşumu Krasniqinin sözlerine göre, Kosova, bir 
hakkında da daha geniş bir açıklama ulusun Müslüman,  Ortodoks ve 
y a p t ı  v e  M e c l i s i n  9 5  A r n a v u t  Hristiyan gibi üç dine sahip olan 
milletvekilinden ve 25 topluluklar vatandaşlardan sahip olduğunu bilerek 
milletvekillerinden oluştuğunu dile geniş dini  şeffafl ık kazanm ışt ır .  
getirdi. Meclis Başkanı Krasniqinin Kosovanın yüzyıllar öncesine dayalı 
belirttiğine göre, Meclis oluşumunun zengin bir kültür geleneği vardır, öyle ki 
y ü z d e  ü ç t e  b i r i n i  k a d ı n l a r  her kentte dini bereberlik görülmektedir 
oluşturmaktadır. ve bu ülkemizin her mirasa karşı 

d i k k a t l i  b i r  e r i ş i m i  o l d u ğ u n u  

kanıtlamaktadır. 

UNESCO 

bünyesinde daimi 

temsil edilen 

büyükelçilerle 

görüşme
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ekonominin hızla gelişmesi olanağını sağlamaktadır 

Kosova Cumhuriyeti Meclis Başkanı Dr. 
Bu işbirliğin iki ülke için oldukça önemli J a k u p  K r a s n i q i ,  A r n a v u t l u k  
olduğunu belirten Bakan Panariti, bunun Cumhuriyeti Dışişleri Bakanı Edmond 
yörenin diğer ülkeleri için bir model Panaritiyi kabul etti ve kendisiyle iki 
olabileceğini değerlendirdi. Bakan ülkeler arasındaki işbirliği ve bu 
Panariti aynı zamanda, sınırın iki işbirliğin ileride daha da derinleşmesi 
tarafında altyapının inşa edilmesiyle olanağı hakkında görüşmede bulundu.

Mecl is  Başkan ı  Krasniqi ,  Bakan sağlanan oldukça büyük kolaylıklar 

Panaritiye Arnavutluk diplomasisinin sayesinde bu işbirliğin artması için 

başındaki yeni görevini kutladıktan olanakların var olduğunu belirtti. Bakan 

sonra, iki devlet arasında ve özellikle Panariti aynıca, gelişme ve entegrasyon 

saygın parlamentolar arasındaki iletişim alanında Kosovanın atmış olduğu kaliteli 

ile işbirliğin artmasından memnuniyetlik adımların oldukça önemli olduğunu 

duyduğunu dile getirdi. Aynı zamanda d e ğ e r l e n d i r e r e k ,  A r n a v ı t l ı k  

Meclis Başkanı Krasniqi, diğer alanlarda H ü k ü m e t i n i n  K o s o v a d a k i  t ü m  

da ilişkilerin güçlendirilmesi ve işbirliğin gelişmeleri büyük bir ilgiyle izlediğini 

artması için son yıllarda sağlanan vurguladı. Konuşmasının devamında  

alanların istifade edilmesi ağırlığından bağımsızlığın tanınmasının artmasıyla 

da konuşup, bu işbirliğin oldukça daha ilgili resmi Tiranın desteğini belirtip, 

k o l a y  o l d u ğ u n u  v u r g u l a d ı .  B u  Avrupa- Atlantik entegrasyon sürecinde 

münasebetle Meclis Başkanı Krasniqi, Arnavutluğun var olan tecrübesini 

Kosova ile Arnavutluk arasında ortak sunmaya hazır olduğunu vırguladı. 
Arnavutluk dış politikası şefi aynı piyasanın kurulması gerekliliğini ortaya 
zamanda kuzeyde İdari Ofisin açılması atarak, bunun iki ülkedeki ekonominin 
ve Ahtisari Planının uygulanmasıyla daha hızlı bir şekilde artmasına ve 
ilgili desteğini doğruladı. bununla birlikte işsizlik oranının 

azalmasına olumlu etkide bulunacağını 

vurguladı. 
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“Büyük bir ulustan bahsedildiğine şahidiz, bundan ötürü de dünyadaki devletler 

tarafından Kosova bağımsızlığının tanınmasını haklı buluyoruz”, dedi heyet 

yöneticisi 
Kosova'nın UNESCO-da dostları var

Kosova, yüzyıllar öncesine dayalı zengin kültürel 

geleneğine sahip

Kosova Cumhuriyetinin Meclis Başkanı Heyet yöneticisi Sn. Ali Zainal, bu 

Dr Jakup Krasniqi bugün başta Sn. Ali samimi kabul için teşekkürlerini 

Z a i n a l  o l m a k  ü z e r e  U N E S C O  sunduktan sonra, şöyle konuştu:” Büyük 

b ü n y e s i n d e  d a i m i  t e m s i l  e d e n  bir ulustan bahsedildiğine şahidiz, 

büyükelçilerle görüşmede bulundu. bundan ötürü de dünyadaki devletler 

Kosova ziyaretine gelen bu heyetin tarafından Kosova bağımsızlığının 

temel amacını, Kosovanın kültürel tanınmasını haklı buluyoruz. Kültüren 

mirası hakkında daha fazla bilgi mirasın ve doğal kaynakların korunması 

edinmek teşkil etmektedir.  Bu ziyaret a m a c ı y l a  K o s o v a d a  ü s t ü n  ç a b a  

için oldukça memnun kaldığını ve sarfedilmektedir”. Sözkonusu heyet, 

b ü y ü k e l ç i l e r i n  s u n m u ş  o l d u ğ u  Kosovada hüküm süren dini topluluklar 

katkılarından dolayı saygılarını sunan arasındaki ilişkilerin oldukça yüksek 

Meclis Başkanı Krasniqi, en yeni devlet seviyede olduğunu değerlendirdi. Onlar, 

olarak Kosovanın, yasalar, Anayasa ve Kosovanın UNESCO- da dostları  

vatandaşların kültürü sayesinde tüm olduğunu belirterek, Kosovanın bu 

vatandaşlara en yüksek standartları örgüt  çerçevresinde olmas ı  i ç in  

sunmaya çaba sarfettiğini belirtti. büyükelçilerin etkinliğ inin eksik 

Kosova devleti dini olmayan bir olmayacağını ortaya attılar. 
Konukların ilgisine özen gösterirken, savaştan çıkmıştır. Meclis Başkanı 
Meclis Başkanı Krasniqi Meclis oluşumu Krasniqinin sözlerine göre, Kosova, bir 
hakkında da daha geniş bir açıklama ulusun Müslüman,  Ortodoks ve 
y a p t ı  v e  M e c l i s i n  9 5  A r n a v u t  Hristiyan gibi üç dine sahip olan 
milletvekilinden ve 25 topluluklar vatandaşlardan sahip olduğunu bilerek 
milletvekillerinden oluştuğunu dile geniş dini  şeffafl ık kazanm ışt ır .  
getirdi. Meclis Başkanı Krasniqinin Kosovanın yüzyıllar öncesine dayalı 
belirttiğine göre, Meclis oluşumunun zengin bir kültür geleneği vardır, öyle ki 
y ü z d e  ü ç t e  b i r i n i  k a d ı n l a r  her kentte dini bereberlik görülmektedir 
oluşturmaktadır. ve bu ülkemizin her mirasa karşı 

d i k k a t l i  b i r  e r i ş i m i  o l d u ğ u n u  

kanıtlamaktadır. 

UNESCO 

bünyesinde daimi 

temsil edilen 

büyükelçilerle 

görüşme
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Yanıtlanmayan sorular

Milletvekili Xhevahire İzmaku, PDK

Çalışma ve Sosyal Koruma Bakanı Sn. Nenad Rashiq'e yöneltilen soru

Sn. Bakan! Bu yönde her hangi bir adımın atılacağına dair plan ya da projeniz var mı? Sosyal 
barınma için böyle bir merkeze sahip olmayan tek belediyelerden biri olan Vıçıtırın belediyesinde 
aşırı fakir olan olaylar için en azından bir sosyal merkezi inşa edilecek mi?
Vıçıtırın belediyesi iki yıl kendi bütçesinden, kendi aileleri için en azından bir oda ile bir banyo 
yapmaya başlayan birçok aileye 150 bin euro ayırmaktadır. Bu yardımın bir parçası sayılabilir, 
fakat onların gereksinmelerine kıyasla elde edilen sonuç memnun edici değildir, yanı sıra Vıçıtırın 
belediyesininin ondan çok ailesine birkaç ay için ev kirasını ödemeye zorunludur, çünkü Mahmut 
Aga Gjinollinin evi kültür objesi olarak tamir edilmek üzeredir ve 30 yıldan sonra bu evde 
yaşayanlar sözkonusu objeyi serbest bırakma mecburiyetinde kalmıştır. Şimdi Vıçıtırın belediyesi 
bu sorunla da karşı karşıya gelmektedir. Eğer Hükümet yardım eli uzatmazsa bu ailelerden 
bazılarının hiçbir zaman ev inşa etme imkanı olmayacaktır.  
Sayın Bakan, bildiğim kadarıyla Kosova Cumhuriyetinde bu tür olaylar oldukça çoktur, fakat bazı 
belediyelerde benzeri objelerin inşaatı için yatırım yapılmış, bazılarında ise hiç yapılmamıştır. 
Acaba siz böyle bir girişimin başlatılması için herhangi bir olasıl bağışçıdan yardım isteyebilir 
misiniz ve evi olmayan aileler ne zaman  en azından küçük bir konuta sahip olabileceklerine umut 
edebilir.
Önümüzdeki yıl Vıçıtırın belediyesinin de sosyal bir binaya sahip olacağını umut edebilir miyiz? 
Bu yönde sözkonusu ailelerin ne gibi güçlüklerle karşılaştıklarını görmeniz için sizi Vıçıtırına davet 
ediyorum ve size kendim eşlik etmeye hazırım. 

Milletvekili Daut Haradinaj, AAK

Kosova Güvenlik Güçleri Bakanı Sn. Agim Çeku'ya yöneltilen soru 

Kosova Güvenlik Güçleri (FSK) üniformalarının satın alınması, Kosova Cumhuriyeti bütçesine mal 
oluyor mu, eğer oluyorsa o zaman bu hangi kriterilere göre çözülüyor?  Bağış mı yoksa satın alma 
mı sayılıyor?

Milletvekili Time Kadrijaj, AAK

Sağlık Bakanı Sn. Ferid Agani'ye yöneltilen soru 

Sayın Bakan! Bu günlerde Kosova medyalarında QKUK Müdürü Dr. Nijazi Gashinin, 
ALTUPHARM İlaç Şirketi tarafından sağlamış olduğu bağış sayesinde yaz tatilini Türkiyede 
geçirdiği yazısı yayınlandı. 
Acaba bu bir çıkar çatışması mı ve bu yönde ne gibi önlemler almayı düşünüyorsunuz?

Milletvekili Teuta Haxhiu, VV

Kosova Cumhuriyeti Başbakanı Sn. Hashim Thaçi'ye yöneltilen soru 

Sn. Başbakan! Yakova belediyesine yapmış olduğunuz ziyaretleriniz süresince ve Başkan 
tarafından sürekli olarak sunulan istemlerden sonra, siz Yakova kentinin üç giriş-çıkış projesini 
başlatacağınıza söz vermiştiniz. 
Acaba bu projenin uyuglanmasına ne zaman geçilecek?

     G ı r m i P a r k ı              
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Yanıtlanmayan sorular

Milletvekili Xhevahire İzmaku, PDK

Çalışma ve Sosyal Koruma Bakanı Sn. Nenad Rashiq'e yöneltilen soru

Sn. Bakan! Bu yönde her hangi bir adımın atılacağına dair plan ya da projeniz var mı? Sosyal 
barınma için böyle bir merkeze sahip olmayan tek belediyelerden biri olan Vıçıtırın belediyesinde 
aşırı fakir olan olaylar için en azından bir sosyal merkezi inşa edilecek mi?
Vıçıtırın belediyesi iki yıl kendi bütçesinden, kendi aileleri için en azından bir oda ile bir banyo 
yapmaya başlayan birçok aileye 150 bin euro ayırmaktadır. Bu yardımın bir parçası sayılabilir, 
fakat onların gereksinmelerine kıyasla elde edilen sonuç memnun edici değildir, yanı sıra Vıçıtırın 
belediyesininin ondan çok ailesine birkaç ay için ev kirasını ödemeye zorunludur, çünkü Mahmut 
Aga Gjinollinin evi kültür objesi olarak tamir edilmek üzeredir ve 30 yıldan sonra bu evde 
yaşayanlar sözkonusu objeyi serbest bırakma mecburiyetinde kalmıştır. Şimdi Vıçıtırın belediyesi 
bu sorunla da karşı karşıya gelmektedir. Eğer Hükümet yardım eli uzatmazsa bu ailelerden 
bazılarının hiçbir zaman ev inşa etme imkanı olmayacaktır.  
Sayın Bakan, bildiğim kadarıyla Kosova Cumhuriyetinde bu tür olaylar oldukça çoktur, fakat bazı 
belediyelerde benzeri objelerin inşaatı için yatırım yapılmış, bazılarında ise hiç yapılmamıştır. 
Acaba siz böyle bir girişimin başlatılması için herhangi bir olasıl bağışçıdan yardım isteyebilir 
misiniz ve evi olmayan aileler ne zaman  en azından küçük bir konuta sahip olabileceklerine umut 
edebilir.
Önümüzdeki yıl Vıçıtırın belediyesinin de sosyal bir binaya sahip olacağını umut edebilir miyiz? 
Bu yönde sözkonusu ailelerin ne gibi güçlüklerle karşılaştıklarını görmeniz için sizi Vıçıtırına davet 
ediyorum ve size kendim eşlik etmeye hazırım. 

Milletvekili Daut Haradinaj, AAK

Kosova Güvenlik Güçleri Bakanı Sn. Agim Çeku'ya yöneltilen soru 

Kosova Güvenlik Güçleri (FSK) üniformalarının satın alınması, Kosova Cumhuriyeti bütçesine mal 
oluyor mu, eğer oluyorsa o zaman bu hangi kriterilere göre çözülüyor?  Bağış mı yoksa satın alma 
mı sayılıyor?

Milletvekili Time Kadrijaj, AAK

Sağlık Bakanı Sn. Ferid Agani'ye yöneltilen soru 

Sayın Bakan! Bu günlerde Kosova medyalarında QKUK Müdürü Dr. Nijazi Gashinin, 
ALTUPHARM İlaç Şirketi tarafından sağlamış olduğu bağış sayesinde yaz tatilini Türkiyede 
geçirdiği yazısı yayınlandı. 
Acaba bu bir çıkar çatışması mı ve bu yönde ne gibi önlemler almayı düşünüyorsunuz?

Milletvekili Teuta Haxhiu, VV

Kosova Cumhuriyeti Başbakanı Sn. Hashim Thaçi'ye yöneltilen soru 

Sn. Başbakan! Yakova belediyesine yapmış olduğunuz ziyaretleriniz süresince ve Başkan 
tarafından sürekli olarak sunulan istemlerden sonra, siz Yakova kentinin üç giriş-çıkış projesini 
başlatacağınıza söz vermiştiniz. 
Acaba bu projenin uyuglanmasına ne zaman geçilecek?

     G ı r m i P a r k ı              
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